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  Každá  policie  je  časem  nevyhnutelně  zkažená.  Policista  či
soudce  by museli  být  velkými  hlupáky,  aby  si  nevšimli,  že
jejich mocenské postavení  je tím nejlepším postavením pro 
páchání  zločinu.  Máme  zákony,  policii,  soudy  a  vězení,  ale
jsou  k ničemu,  protože  porušení  zákona  je  jen  zločinem  a
nikoliv hříchem. Zločin lze relativizovat, hřích nikoliv. 
  Zločin  vůbec  nemusí  obsahovat morální  aspekt. Může  být
vnímán pouze jako jeden z možných tahů velké hry a soutě‐
že. Hřích vždycky obsahuje morální aspekt, aspekt základní‐
ho měřítka. Aby tomu tak mohlo být, musí obyvatelstvo i re‐
presívní  složky  sdílet  toto  základní měřítko.  Aby  ho mohli
dílet  a  uvěřit  v jeho  smysl,  musí  být  morálka  a  mravnoss t 
odvozeny od společně sdíleného náboženství. 
 
  Pouhé  nahloučení  bilogických  podstat,  kterému  říkáme
město, postrádá ony po staletí vytvářené sociální struktury, 
které stabilizují venkov. V podmínkách přelidnění pak vzni‐
ká  ghetto  a  stres,  který  směřuje  k  výbuchu. Město  (ti,  kdo 
mu  vládnou)  se  pokouší  tyto  nebezpečné  síly  zvládnout
aplikací  umělých  sociálních  norem.  Při  vytváření  takového 
umělého sociálního řádu existuje jistá zlá vůle. Uměle vytvá‐
řené entity jejím prostřednictvím bojují o svou existenci. To
vše si vynucuje vznik zákona. Zákon si vytváří  svou vlastní
mocenskou strukturu a tím i novou nespravedlnost. Takové 
traum  se dá léčit jen spoluprací. Král se pozná podle toho, 
e léč že vyzývá ke spolupráci. 

a
í, 
   (z podnětu Franka Herberta – Božský imperátor Duny)

ž

 
Milí čtenáři, vítejte po prázdninách.  

 
                                      
       
 
 
 
 
 
 
  
  
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 

Vítejte ke spolupráci! 
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KRAJSKÉ VOLBY 2012 
 
  V tuto  chvíli  jsou  kandidátky  již  uzavřeny.  Sa
mostatné kandidátky má Koruna Česká v krajích :
kraj  Jihomoravský  –  22  kandidátů,  lídr  MVDr. 
Čížek 
kraj Zlínský: 3 kandidáti, lídr ak. sochař Josef Pe
tr 
kraj Olomoucký:plná kandidátka (60 kandidátů), 
lídr MUDr. Andrš. 
  Jednání o sestavení kandidátky v Moravskoslez
ském  kraji  probíhala,  nepodařilo  se  je  však 
úspěšně dokončit. 
  Jediným kandidátem KČ do Senátu  je př. V. Srb 
ve volebním okrsku č. 26 (Praha 3 a části P2, P10 
a P9) 
  Na  kandidátkách  jiných  stran  a  spolu  s jinými 
stranami kandidujeme v kraji Plzeňském  (Koali
ce pro Plzeňský kraj).  
  Hledáme  (MS  v kandidujících  krajích  by  měly 
hledat)  ty,  kdož  by  chtěli  reprezentovat  KČ  ve 
volebních komisích (placeno).   
  Prosím,  konzultujte  u  volebního  koordinátora 
mgr. Petra Krátkého: p.kratky@email.cz                       
                                                       Václav Srb, předseda KČ 
 
  Předsednictvo či volební koordinátor mohou v této chvíli
poskytnout podporu morální, logistickou, organizační, pracovní 
atd. Základem našeho volebního programu buďtež volební
programy dosavadní, samozřejmě doplněné a aktualizované,
zejména o návrhy konkrétních kandidátů na konkrétní řešení
konkrétních problémů jejich krajů či obvodů. 
  Koruna České zřídila Volební komisi, která má za úkol
hlídat vše kolem voleb a aktivně řešit jejich přípravu ze strany
KČ. Pokud by měl jakýkoliv člen či příznivec zájem zúčastnit
se svými nápady chodu komise, ozvěte se, prosím, panu Mgr. 

etru Krátkému na adresu: P p.kratky@email.cz. 
 
  Koalice  pro  Plzeňský  kraj 
v letošních volbách nastupuje 
v  opravdu  silné  sestavě: 
Kromě kandidátů za KDU‐ČSL 
a politického hnutí Nestraníci 
se na kandidátní listině objeví 
také  kandidáti  Strany  sou‐
kromníků ČR, Koruny České a 
mnohé  osobnosti  z  řad  ne‐
straníků.  Na  kandidátní  listi‐
ně  Koalice  pro  Plzeňský  kraj 
se objeví ekonomové,  lékaři  i 

,  chybět  nebudou pedagogové
ani živnostníci a  podnikatelé. 
  Více zde:  
http://kducslplzenskykraj.webnode.cz/news/koalic
e‐pro‐plzensky‐kraj‐solidni‐nabidka‐pro‐krajske‐
volby/ 
 

Dobrý den,
  na úvod mi dovolte poděkovat za Váš čas. Nechci a ne‐
budu  lhát,  že  jsem  pravidelným  voličem  Vaší  strany
Nevím vlastně, ani koho přijdu volit. Vím ovšem, že naš
spoluobčané potřebují dostat  šanci kvalitního výběru a
to jak v následujících volbách, tak v situacích kdy zdán‐
livě právě na výběr nemají.  
  Nabízíme  lidem pomoc,  která by mohla ovlivnit  jejich
rozhodování při výběru z volebních lístků. Jsme Evrop
ské Centrum Odškodného  (IČ:  278  49  686)  a  pomá‐
háme  lidem, kteří utrpěli ne vlastní vinou úraz v práci
nebo  při  dopravní  nehodě,  aby  pojišťovny  právě  vůč
nim plnily  i  své  závazky a nedostali  se do existenčních
problémů  kvůli  nedbalosti  jiných.  Klienti  nám  neplatí
žádné zálohy, vždy pro ně vymáháme maximum za bo‐
lestné, ušlou mzdu, léčbu, trvalé následky. Pro pozůstalé
odškodnění rodiny, náklady na pohřeb a podobně. 
  Zahrňte nás i mimo kampaň do své nabídky služeb ve‐
řejnosti,  neboť  vždy  chcete  stát  na  straně  nevinných
kde pro ně společně získáme v jejich těžké situaci pení‐
ze,  aniž by  sami  jakékoliv  vkládali,  takže vůbec nic ne‐
riskují a mohou jen získat. Navíc jim můžeme nabídnout
spolupráci  s  výdělkem  a  tak  získat  pro  Vás  pozornost

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

voličů. 
  S přátelským pozdravem 

odn  Evropské  Centrum  Odškodného,  regionální  obch í
zástupce Miroslav SIEBERT 
 tel.: + 420 728 778 651, E‐mail.:     trebeis@email.cz
 
 
Dobrý den, 
  jsme  zájmovou  skupinou  s  takřka  9  000  členy  a mo‐
mentálně vybíráme pro své členy volitelnou stranu pro 
nadcházející  krajské  a  senátní  volby.  Naším  hlavním 
zájmem  je  zrušení  soukromých  exekutorů,  navrácení 
této státní výkonné moci zpět státu a zahájení narovná‐
ní  (restitucí)  lidí postižených exekucemi,  lichvou a ne‐
přiměřenými vymahačskými náklady. 
  Napište nám prosím,  jak chcete  řešit palčivý problém 

ý postihuje více  jak milión soukromých exekutorů, kter
občanů ČR. 
 S pozdravem, David Michal 
ttps://www.facebook.com/groups/258890107463993/
 
h   
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PREZIDENTSKÉ VOLBY 2013 
 

Prezidentské volby 

Dobrý den, 
  Ve dnech 9. 9. až 11. 11. 2012 proběhne v 50 městech 
České  republiky  moje  prezidentská  kampaň.  Hlavním
bodem mého programu  je změna systému republiky v
Konstituční Monarchii. Protože Vaše cíle jsou mi blízké,
byl bych rád, kdybyste se mi ozvali, popř. napsali jaké‐

e hkoli  připomínky.  Oc nil  byc   jakoukoli  podporu  Vaší
politické strany.  
  V  mé  kampani  ale  figuruji  jako  nestraník.  Věřím,  že
moje  idea  je  Vám  blízká.  Více  infornmací  doplňuji  na

praco‐svých stránkách (stránky jsou stále ve stavu roz
anosti). 

avem 
v

 pozdr
ochař 

  Předem děkuji za Vaši odpověď. S
MgA. Emil Adamec akademický s

 
  
  Hong Kong www.emiladamec.cz   

dobře  to myslíte,  ale  jde  to  celé  trochu proti  podstatě 
věci. 

it  se  na některé  Snad  vám můj  email  pomůže připrav
áludnější otázky. 

eus ‐ Rex ‐ Patria 
z
  S úctou Jan Drnek, D
 
Vážený pane Drnek, 
  Jsem  opravdu  velmi  rád,  že  se  z  Vaší  strany  někdo 
ozval.  Kontaktoval  jsem  již  KČ  několikrát,  a  tedy  jste 
první.  Děkuji  za  vaši  odpověď.  Moje  kandidatura  je 
opravdu  v  dobrých  úmyslech.  Nejsem  populista  ani 
recesista. Chci svou kandidaturou na hlavu státu vážně 
rozpoutat celorepublikovou diskusi na toto téma, a jako 
možný  prezident,  který  je  od  začátku  čestně  přesvěd‐
čen  o  jediném  správném  zřízení,  jakým  je  Konstituční 
monarchie  s právoplatným panovníkem. Mohu např.  z 
této pozice u naší ale i světové veřejnosti jakožto ofici‐
álně  zvolená  hlava  státu  otevřeně  kritizovat  současný 
systém, vetovat zákony, které budou oddalovat přemě‐
nu republiky na monarchii ap.  
  Jsem přesvědčen, že právě prezident,  i když nemá  le‐
gislativní prostředky, může svou vlastní osobnosti šířit, 
kritizovat popř. navrhnout zrušení tohoto úřadu. Pořá‐
dat přednášky, zvát právoplatné nástupce trůnu, vyvo‐
lávat  diskuse  veřejnosti  nebo  iniciovat  referenda  atd. 
Opakuji,  nejsem  nikým  nasazen.  Jednám  pouze  za 
vlastní  osobu  a  na  vlastní  náklady.  Svou  kandidaturu 
jsem  konzultoval  s  Knihou  Proměn  a  oficiálně  jsem  ji 
ohlásil 8. 8. A ano jsem zaměřen na obnovu i ostatních 
zemí Rakousko‐Uherska a pokusil  jsem se oslovit  i  sa‐
motného následníka trůnu o mých úmyslech. Jsem jed‐
noznačně  pro  spravedlivost  a  pro  právoplatného  ná‐
sledníka  trůnu Arcivévodu Karla  von Habsburka  nebo 
jeho  syna  Prince  Ferdinanda  Zvonimira.  Nejsem  pro 
volbu  nechat  národ  vybírat  panovníka.  A  souhlasím  s 
Vámi, že panovník má být mimo jakoukoli volbu. A ani 
já nesouhlasím s kandidaturou knížete Schwarzenber‐
ga.  
  Mám opravdu dobré úmysly,  které  jsem uvedl  shora. 
Žiju  nyní  v Hongkongu,  ale  přesto  chci  myšlenku mo‐
narchie tímto způsobem podpořit. Prosím oslovte i dal‐
ší  členy  Vaší  strany  a  položte  mi  jakékoli  otázky.  Ne‐
mám co před nikým skrývat. V novinách po ohlášení se 
sice objevily  informace o mé kandidaře a  jak  jste psal 
výše, tak mě pojali jako recesistu. 

 případé takto není, proto žádám Vaši 
nou podporu.  

 To ale v žádném
stranu o jakoukoli mož
  Předem děkuji 
  S úctou Emil Adamec 

 
 

 
Dobrý den, 
  jmenuji  se  Jan  Drnek  a  jsem  zastupujícím  českým
zemským  hejtmanem  Koruny  České.  Odpovídám  nyní
spíše jen za sebe. Nevím, zda už k otázce vaší kandida‐
tury zaujalo předsednictvo oficiální postoj. Tedy: 
  Já osobně i většina KČ se snažíme prezidentské volby 
spíše  ignorovat.  Funkce  prezidenta  je  pro  nás  výsled‐
kem  zrady  panovníka  a  jakýmkoliv  způsobem  se  o  ni
zajímat  by  znamenalo  ji  popularizovat.  Co  se  zalévá 
(pozorností)  to  roste a  kvete. Ti  z nás,  kteří  přece  jen 
jdou  k  prezidentským  volbám,  zpravidla  hází  do  urny
jen papírek s přáním, že chceme krále. 
  Moc dobře nechápu, jak byste chtěl z pozice preziden‐
ta změnit státní systém z republiky na monarchii. Pre‐
zident k něčemu takovému nemá legislativní prostřed‐
ky.  To  lze  udělat  buďto  referendem  nebo  tím,  že  král
přijde jako suverén a bude mít dost síly, aby si vzal, co
je  jeho. Osobně myslím, že dojde spíše na to druhé, až
se zde všechno totálně zhroutí. Myslím, že tento úmysl,
který deklarujete,  vyvolá  u našich  členů podezření,  že
jste  populista  nebo  nasazený  recesista,  který  má  za

r ie i si to ne‐úkol myšlenku mona ch  zneváž t.  Já osobně 
myslím, jen předvídám. 
  Funkce  prezidenta  je  veskrze  nesmyslná.  Presidio
znamená předsedající. Můžete předsedat nějaké správ‐
ní  radě,  ale  ne  státu.  Stát  je  instituce,  ne  skupina  lidí.
Jen lidem lze předsedat. Předseda vlády má proto smy‐
sl, ale předseda státu je jako předseda automobilu. 
  Na druhé straně se mi líbí vaše zaměření na mladého 
prince  Ferdinanda  Zvonimíra  a  váš  legitimistický  pří‐
stup dle pravidla, že kdo má na český trůn jasný právní
nárok,  ten má zkrátka nárok. A ten mají Habsburkové,
ať  se nám to  líbí nebo ne. Nechat národ vybírat  si pa‐
novníka,  to  už můžeme  rovnou  zůstat  u  té  republiky.
Panovník má být mimo jakoukoliv volbu. 
  Pravděpodobně bychom na  funkci prezidenta nepod‐
porovali ani zástupce vysoké šlechty, jako je pan kníže
Schwarzenberg. Za prvé z důvodů uvedených shora, za
druhé  proto,  že  česká  šlechta  v  dějinách málokdy  po‐
třebovala krále, spíše naopak. Nevylučuji ale, že někteří
pragmatičtější  monarchisté  a  členové  naší  strany  vás
podpoří a budou i volit. Myslím, že máte dobrý úmysl a 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Veřejný dluh České republiky 
K aktuálnímu datu a hodině najdete na: 

www.verejnydluh.cz 

Emil Adamec  
  je český akademický sochař žijící  toho času s čínskou
manželkou v Hongkongu. Narodil se v roce 1972 v obci
Sedliště u Frýdku‐Místku, avšak dnes jeho díla obdivují
lidé  v mnoha  zemích  světa. Například  v  areálu Bezru‐
čovy vyhlídky v Sedlištích stojí od roku 2007 Adamco‐
vo  unikátní  sousoší  Poutník  a  jeho  múzy  vytvořené
právě na počest spisovatele Petra Bezruče. V Ostravě v
areálu  fakultní  nemocnice  se  zase  nachází  jeho  socha
Matky  s  dítětem.  V  celosvě ovém měřítku  pracuje  na‐
příklad na projektu Akupun tura světa. 
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http://emiladamec.cz/  
 
  MgA.  Emil  Adamec,  který  oznámil  úmysl  kandidovat
na presidenta  s  programem obnovení monarchie,  se  s
žádostí  o  podporu  obrátil  na  Předsednictvo  KČ.  Před‐
swednictvo dospělo k závěru, že  jakkoli  jsou aktivity a
názory p. Adamce sympatické a souladné s programem
  postoji  KČ,  podporu  mu  vyslovit  nemůžeme,  neboť
dmítáme funkci presidenta jako takovou.  
a
o
 

 Už  jsme se o  tom dokonce  i  jednou bavili a vznikl ná
pad  uspořádat  konferenci/seminář  na  téma  jeli  je 
Zlatá bula Sicilská stále platná. Zkoušel  jsem oslovit 
nějaké  historiky  a  právníky,  ale  zatím  jsem  neuspěl. 
Když  tak o  tom přemýšlím, možná by nebylo  špatné  to 
uspořádat v souvislosti s GS, aspoň by to třeba přitáhlo 
pozornost i ke sněmu. Kdybyste měl kdokoli nápad, koho 
na takovou akci oslovit, bylo by to prima.  
  Srdečně zdravím, RŠ 
 

Letošní Mše za Přemyslovce 
  V sobotu 11. srpna byla sloužena každoroční Mše Sva‐
tá za naši první panovnickou dynastii a  to  již  tradičně 
na Levém Hradci v kostele sv. Klimenta, který jako prv‐

Č á jní v  ech ch nechal postavit kníže Bořivoj a  eho man‐
želka sv. kněžna Ludmila. 
  Po  Mši  Svaté,  kterou  celebroval  P.  Lukáš  Lipenský, 
OCr. z rytířského Řádu Křížovníků s červenou hvězdou, 
bylo  možné  si  prohlédnout  patrně  jediný  kompletní 
rodokmen rodu Přemyslovců, který pro tuto příležitost 
sestavil bývalý člen předsednictva KČ Petr Nohel. Za KČ 
se  obřadu  zúčastnil  také  předseda  MS  Střední  Čechy 
pan Jaroslav Konečný, do jehož územní působnosti Le‐
vý Hradce spadá. 
  Příští  přemyslovská Mše by  se měla  teoreticky usku‐

.  srpna  2013,  pro  jistotu  termínu  je 
dovat stránky farnosti 

tečnit  v sobotu  3
však zapotřebí sle
 www.peplum.cz. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

královského  paláce  na *  Tady  lze  shlédnou  krátkou  reportáž  o  té  výstavě  v  Tereziánském  křídle  Starého 
Pražském hradě 
http://www.ceskatelevize.cz/ivysilani/1096902795‐studio‐6/209411010100409/ob 
sah/75337‐pesky‐1‐svetovou‐valkou/ 
* Zde je link na podobně laděnou knihu 
http://www.jakura.estranky.cz/fotoalbum/vydane‐knihy/jakura/pesky‐1.‐svetovo 
u‐valkou.html 

lky  (též  podle  výstavy,  na  jejíž  realizaci  jsem  se  ale  již  nepodílel) 
e‐valky‐‐‐1914‐‐‐1918‐‐.html

*  Vyšlo  i  pokračování  Fotografové  vá
http://www.jakura.estranky.cz/fotoalbum/vydane‐knihy/jakura/fotografov
* Kníže Alois proti potratové legislativě 

pravy/evropa/knize‐alois‐proti‐potratove‐legislatihttp://res.claritatis.cz/z  
9a4bb3500a3db2cec068 ve/5560?SSID=8503d3aa61b9

* Rakouští monarchisté 
http://sga.monarchisten.org/
* Však oni v severní itálii moc dobře vědí, kam správně patří, tak jako to víme tady u nás v Čechách."   
http://www.youtube.com/watch?v=NoaShnPJ3Lc 
http://www.youtube.com/watch?v=NoaShnPJ3Lc&feature=player_detailpag&feature=player_detailpag

 
 

https://mail.pilsfree.net/horde/services/go.php?url=http%3A%2F%2Fwww.ceskatelevize.cz%2Fivysilani%2F1096902795-studio-6%2F209411010100409%2Fob
https://mail.pilsfree.net/horde/services/go.php?url=http%3A%2F%2Fwww.jakura.estranky.cz%2Ffotoalbum%2Fvydane-knihy%2Fjakura%2Fpesky-1.-svetovo
https://mail.pilsfree.net/horde/services/go.php?url=http%3A%2F%2Fres.claritatis.cz%2Fzpravy%2Fevropa%2Fknize-alois-proti-potratove-legislati
https://mail.pilsfree.net/horde/services/go.php?url=http%3A%2F%2Fres.claritatis.cz%2Fzpravy%2Fevropa%2Fknize-alois-proti-potratove-legislati
https://mail.pilsfree.net/horde/services/go.php?url=http%3A%2F%2Fres.claritatis.cz%2Fzpravy%2Fevropa%2Fknize-alois-proti-potratove-legislati
https://mail.pilsfree.net/horde/services/go.php?url=http%3A%2F%2Fwww.youtube.com%2Fwatch%3Fv%3DNoaShnPJ3Lc
http://www.youtube.com/watch?v=NoaShnPJ3Lc&feature=player_detailpag&feature=player_detailpag
http://www.youtube.com/watch?v=NoaShnPJ3Lc&feature=player_detailpag&feature=player_detailpag


3 5            Oznámení a dění v KČ – srpen 2012 
 

*   Předsednictvo KČ opakuje výzvu, aby se hlásili zájemci 
o práci GENERÁLNÍHO SEKRETÁŘE KČ. Dle stanov je GS 
KČ členem Předsednictva, ale bez hlasovacího práva. Potře-
bujeme člověka obětavého, důsledného (až pedantického), 
pečlivého, samozřejmě znalého - minimálně v běžném uživa-
telském standardu práce s PC (e-maily, internet atd.). 
 
*            Pozvánka na akce v Kuníně 16. 9. 2012 
  Vážení přátelé, přijměte, prosím, srdečné pozvání od nás k 
oslavám 250. narození Marie Walburgy hraběnky z 
Truchsess-Waldburg-Zeilu, rozené Harrach-Hohenems a 
200. výročí posvěcení chrámu v Kuníně. 
  Slavnostní mše svatá se uskuteční v neděli 16. září 2012 v 
chrámu Povýšení svatého Kříže v Kuníně u Nového Jičína v 
10.00 hodin. Mši budou celebrovat Jeho Jasnost Mons. 
František Václav princ Lobkowicz, O.Praem., sídelní biskup 
ostravsko-opavský a Jeho Milost Ph.D., ThDr., Ing. Lukáš 
Evžen Martrinec, OSA, opat starobrněnský. Oslavy výročí 
narození paní hraběnky a posvěcení kostela budou 
doprovázeny reprezentativní výstavou v prostorách zámku, 
slavností růží, jiřinek a také bohatým kulturním programem v 
zámku a v zámeckých zahradách. 
  Oslavy se konají pod laskavou záštitou Jeho Osvícenosti 
Franze Josepha hraběte Waldburg-Zeila, majitele paláce 
Hohenems a pravnuka císaře Františka Josefa I. Po mši 
svaté jste srdečně zváni na prohlídku výstavy v pokojích 
zámku v Kuníně. 
  Marie Walburga hraběnka z Truchsess-Waldburg-Zeilu byla 
posledním potomkem starobylého rodu Hohenemsů a jedna z 
neušlechtilejších a nejzasloužilejších žen Moravy. Jako 
filantropka pečovala o nemajetné a potřebné, starala se o 
vzdělávání a výchovu chudých a talentovaných dětí z celé 
Moravy. Na svém zámku v Kuníně vybudovala jedinečný 
vzdělávací ústav, který proslul jako místo vzájemné úcty, 
náboženské a národnostní tolerance, v němž se základům 
vzdělání dostalo budoucímu Otci národa a historiku Františku 
Palackému, který na léta strávená v Kuníně po celý život s 
vděčností vzpomínal. Chrám v Kuníně paní hraběnka 
vybudovala podle vzoru kostela ve Slavkově u Brna rovněž 
jako místo nevídané náboženské tolerance, které ve své době 
nemělo na Moravě obdoby. 
  Hraběnka Marie Walburga hraběnka z Truchsess-Waldburg-
Zeilu se natrvalo zapsala do srdcí a myslí obyvatelů Moravy a 
právem ji náleží naše úcta a uznání. Oslavu výročí jejího 
narození a založení chrámu proto chápeme jako vzpomínku a 
hold výjimenčné a neopakovatelné ženě, která po celý svůj 
život chtěla své okolí učinit vzdělanými a šťastnými. 
  Vážení přátelé, bylo by nám velkou ctí, uvítat Vás s Vašimi 
přáteli mezi námi v Kuníně, abychom společně oslavili výročí 
naší dobré paní hraběnky a také chrámu, který nechala 
postavit. V případě Vaší účasti prosíme o Vaši laskavou 
zprávu. 
S úctou PhDr. Jaroslav Zezulčík, kastelán zámku Kunín 
Dagmar Novosadová, starosta obce Kunín. 

 
 
 
 
 
 
 
 

* Předsednictvo KČ zasedalo dne 16. srpna 2012 
v Praze v hostinci U Valšů.    
  Předsednictvo schválilo přijetí 2 nových členů. 
 Ing. Jenček informoval o požadavku MS Praha 1 a 5, aby 

pro kandidáty do Předsednictva byla stanovena kritéria, 
která budou muset kandidáti splňovat, a termíny, k nimž 
budou muset být známy seznamy kandidátů.  
  V následné diskusi bylo konstatováno, že letošní Generál-
ní sněm nemá být sněmem volebním, neboť dle Stanov je 
volební období čtyřleté. Př. Srb potvrdil své rozhodnutí 
předložit Sněmu k hlasování své setrvání ve funkci, případ-
né další resignace jsou pak na individuálním rozhodnutí 
každého člen P KČ.  
 Dále bylo jednáno o průběhu příprav na krajské a senátní 

volby 2012. 
  Dr. Andrš informoval, že v markrabství bude KČ kandido-
vat ve třech krajích: 
kraj Jihomoravský – 22 kandidátů, lídr MVDr. Čížek 
kraj Zlínský: 3 kandidáti, lídr ak. sochař Josef Petr 
kraj Olomoucký:plná kandidátka (60 kandidátů), lídr MUDr. 
Andrš. 
Jednání o sestavení kandidátky v Moravskoslezském kraji 
probíhala, nepodařilo se je však 
úspěšně dokončit. 
  Jediným kandidátem KČ do Senátu je př. V. Srb ve voleb-
ním okrsku č. 26 (Praha 3 a části P2, P10 a P9) 
  Předběžně byly projednány postoje KČ k volbám presi-
denta. 
 Na KČ se s žádostí o podporu obrátil MgA. Emil Adamec, 

který oznámil úmysl kandidovat na presidenta s programem 
obnovení monarchie. Jakkoli jsou aktivity a názory p. 
Adamce sympatické a souladné s programem a postoji KČ, 
podporu mu vyslovit nemůžeme, neboť odmítáme funkci 
presidenta jako takovou. Odpověď v tomto duchu vypracuje 
a odešle př. Srb. 
 P. Hajnala se obrátil na P s návrhem, aby KČ„ převzala 

ochrannou ruku“ nad Lázněmi Kyselka, které jsou v hava-
rijním stavu. V diskusi bylo konstatováno, že stav této pa-
mátky a přístup vlastníků k ní je nanejvýš politováníhodný, 
zároveň však je potěšující, že o záchranu památky usiluje 
několik občanských sdružení, jimž se již podařilo vzbudit 
zájem veřejnosti a rozpoutat diskusi. KČ bohužel nemá 
žádné možnosti, jak přimět vlastníky, aby uvedli památku 
do řádného stavu, ani jak přimět příslušné úřady k potřebné 
akci. 
  V sekci Různé P. Andrš presentoval monarchistickou kra-
vatu se znakem Koruny, kterou nechala vyrobit MS Olo-
mouc. Kromě kravaty existuje též dámská hedvábná šála 
se znakem Koruny. Obojí je možno si u MS objednat – kra-
vatu za 200 Kč, šálu za 300 Kč. 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



* Dobrý večer vážený pane kolego, dobrý večer vážení přítomní. 
  Děkuji velice za zprávu a jsem rád, že jsou v našich zemích koru-
ny české lidé, kteří vzpomínají výročí našeho císaře a krále a 
dnes již i světce, blahoslaveného Karla z Domu Rakouského a 
mají jej v úctě. I my ve středních Čechách, MS KČ vzpomínáme. 
Uspořádal jsem v tomto týdnu u mne doma malé "monarchistické a 
přátelské sezen", kde jsme si výročí narození bl. Karla připoměli. A 
nejen jeho.  
  Dnes připomínáme výročí narození jeho předchůdce, císaře a 
krále Františka Josefa I. a s velkým dovolením, zrovinka v tento 
den také nedožité 71. narozeniny našeho nedávno zesnulého ka-
maráda, velkého monarchisty pana Jaroslava Foltýna, dlouhole-
tého člena a funkcionáře KČ. Stejně tak před několika dny i nedoži-
té výročí narození dalšího zakládajícího člena KČ, velkého monar-
chisty a fenomenálního znalce naší historie Jaromíra, JUDr. et. 
PhDr. Jaromíra Stacha, jehož životním krédem bylo motto "jako 
monarchista jsem se narodil, jako monarchista zemřu...". Oba žel 
neměli v KČ na růžích ustláno... Samozřejmě se naše povídání 
ubíralo i jinými směry, ale to nyní není podstatné... 
   Chtěl bych ještě připomenout, že 22. července se konala k uctění 
památky bl. Karla z Domu Rakouského již tradičně mše sv. v Brá-
nišově u Kdyně, kde je osobě tohoto světce přímo zasvěcena 
historicky první kaple na našem území zemí koruny české (24. 7. 
2010), kam pravidelně jezdím KČ representovat i památku tohoto 
světce a panovníka uctít. Dnes ty kaple či kapličky máme již tři, 
pán Bůh zaplať a i takovéto zdánlivé maličkosti poznenáhlu přispí-
vají k "oddémonizován" pohledu na osobu bl. Karla z Domu Ra-
kouského, Arcidům i monarchii obecně, neboť cesta k monarchii je 
a bude zdlouhavá a trnitá... 
  A ještě si dovoluji napsat, že 12. srpna se na památném Levém 
Hradci konala také mše sv., tentokráte k uctění památky po-
tomků rodu přemyslovců (koná se také každoročně, vždy okolo 
výročí smrti Václava III. 4. 8.). Tak byli zmiňováni nejen všichni tři 
světci z tohoto úctyhodného rodu, sv. Václav, sv. Ludmila, sv. 
Anežka, ale právě i bl. Karel I., který po přeslici z tohoto rodu také 
pochází a kterého chovají v úctě! Byl to krásný výlet na Levý Hra-
dec, spojený s uctěním památky našich panovníků... 
   Chtěl jsem zkrátka poděkovat všem, kdož vzpomenuli / vzpomí-
nají s námi a jsem v dokonalé úctě a těším se někdy na shledání. 
   Jaroslav Konečný, Čelákovice. 
 
* Výstava KAREL I. - poslední český král, proběhla ve dnech 18. 
5. - 26. 8. 2012 v prostorách Žerotínského zámku v Novém Jičíně. 
Slavnostní otevření výstavy bylo součástí Národního zahájení 
Festivalu muzejních nocí. Více informací k programu najdete na 
web stránkách Muzea Novojičínska: www.muzeum.novy-jicin.cz 
vpravo nahoře pod příslušnými ikonami.  
  Radek Polách Muzeum Novojičínska, příspěvková organizace 
Žerotínský zámek v Novém Jičíně. 
 
* Zesnulý  Antonín hrabě Kinský  byl  uložen do  rodinné  hrob-
ky zlonické  větve  Kinských  v Budeničkách, bohužel  s vylouče-
ním veřejnosti. 
http://www.kultura.slansko.cz/clanky/2008/10/rodinna-hrobka-
kinskych#goto-fotogalerie  
  Jaromír K. Drvota 

* V neděli 19. 8. 2012 se konala mše sv. v v kostelíku Nanebe-
vzetí Panny Marie Hoštce, která byla sloužena dle misálu z roku 
1962. 
  Následovala vzpomínka u zdejšího pomníku FJ I., za zpěvu cí-
sařské hymny (všechny sloky!). Akce byla oznámena (dostal jsem 
pozvánku od několika členů), a tak jsem se zúčastnil. Přítomno 
bylo celkem 8 dospělých osob (mimo kněze a ministranty) + 3 
dítka pana Sladkého, který akci organisoval. Za KČ jen já. 
  Facta non Verba! Jan E. Bárta 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
* Posvícení nad Branišovem u Kdyně. Výroční poutní mše se 
konala v neděli 22. 7. od 14 hodin, viz příloha za účasti monar-
chistů, členů Koruny české. 
  Viribus unitis Oldřich Nejdl 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
  

 



Žádost KČ senátorům o podporu návrhu zákona o majetkovém vyrovnání s církvemi 
 
Vážení kolegové, 
  před  nadcházejícím  projednáním  církevních  restitucí  v  Senátu  jsem  si  uvědomil,  že  jsme  schválili  obrátit  se  na 
ákonodárce s výzvou ke schválení návrhu zákona. Protože je nejvyšší čas, dopis (po drobné aktualizaci) jsem rozeslal 

) a připojil jsem k němu historický přehled Honzy Drnka.                                       R. Špaček 
z
senátorům (i senátorkám
 
Vážený pane senátore,  
  Koruna  česká,  monarchistická  strana  Čech,  Moravy  a  Slezska,  Vás  tímto  otevřeným  dopisem  naléhavě  žádá, 
abyste  svým hlasem  podpořil  návrh  zákona  o majetkovém  vyrovnání  s  církvemi  a  náboženskými  společnostmi 
(senátní tisk 391). Jsme přesvědčeni, že zákon má být přijat především z důvodů morálních, jako součást vyrovná‐
ní se s neblahou dobou komunistického režimu, ale i z důvodů praktických, aby byl majetek konečně odblokován a 
tím umožněn rozvoj dotčených obcí. Vzhledem k tomu, že z různých stran zaznívají prohlášení, která zpochybňují 
odůvodněnost  a  oprávněnost  vyrovnání,  předkládáme  Vám  několik  historických,  právních  a  ekonomických 
argumentů, které svědčí jednoznačně ve prospěch vyrovnání. (Podrobný přehled o historickém vývoji problemati‐
ky přikládáme v přiloženém souboru.) 
  Odpůrci zákona hojně zneužívají ze souvislostí vytržených informací o vztazích církve a státu v minulosti. Při tom 
se zapomíná, že panovník měl v katolické církevní hierarchii závažné postavení, ve státech protestantských byli 
panovníci dokonce hlavou své církve (ku příkladu Velká Británie dodnes). Císař František Josef I., stejně jako před 
ním císař Zikmund nebo Josef II. tudíž jednali při omezeních majetkových práv církve v rozsahu svého hierarchic‐
kého práva v církvi, i když Josef II. se s ní střetl o rozsah svých oprávnění. (Zostřený státní dohled nad církvemi, 
který Josef II. zavedl, byl později zrušen konkordátem z r. 1855. Zrušení státního dohledu později potvrdil i zákon 
č. 50/1874 ř. z.). Panovníci tedy vykonávali a vykonávají oprávněně a přirozeně své právo dozoru nad církvemi. Už 
ze skutečnosti, že práva dozoru nad církví mohou vykonávat pouze její členové, vyplývá, že z hlediska přirozeného 
práva nelze tento dozor vykonávat volenými nebo jmenovanými institucemi liberálního státu ‐ republiky. Vrcho‐
lem  nepřátelské  kontroly  církví  a  jejich  představitelů  i majetku  pak  bylo  období  1946  –  1989.  Ke  konfiskacím 
podle Benešových dekretů byly vydány rozsudky Nejvyššího správního soudu z  let 1946‐1949, rušící konfiskace 
církevního majetku jako bezdůvodné a potvrzující další trvání vlastnictví. Jedná se zejména o tzv. Řád německých 

ně od 1947, naposledy v roce 1949). Pokud jde rytířů (březen a znovu listopad 1948) a klášter Vyšší Brod (opakova
o revizi pozemkové reformy, zák. č. 142/1946, lze zodpovědně prohlásit: 
  Celý postup záboru měl danou právní formu, a to již od roku 1919: 
1.  zápis  v  pozemkové  knize,  příp.  zemských  deskách  ‐  zamýšlený  zábor.  To  znamenalo  pouze  omezení  práva 

 vlastníka s majetkem disponovat, resp. převádět  jej na  jiné vlastníky, umenšovat  jeho podstatu nebo zadlužovat.
Vlastnická práva v této fázi zůstávala zachována. 
2. zápis v pozemkové knize, příp. zemských deskách ‐ zábor. Tímto zápisem přecházel majetek do vlastnictví státu. 
3.  zápis  v  pozemkové knize,  příp.  zemských deskách  ‐  příděl, majetek přecházel na nového  vlastníka  ‐  fyzickou 
osobu, obec, družstvo obcí apod. 

příděl   Na základě zákona o revizi pozemkové reformy mohl být vynechán zápis "zábor" a mohl být učiněn zápis 
po zápise "zamýšlený zábor". Zápis „příděl“ tak v sobě zahrnoval i zápis „zábor“. 
  Podle  zkušeností  končí  zápisy o  revizi pozemkové  reformy, a  to nejen u  církevního majetku,  cca  z 80 až 90 % 
zápisem zamýšlený zábor, tedy pouhým omezením dispozičního práva bez převzetí majetku. Tedy striktně právně 
majetek církevním  institucím zůstal nepřetržitě zachován a mohly žádat o  soudní určení  vlastníka. Tomu bránil 
pouze  paragraf  zákona  o  půdě,  že  o  tomto  majetku  bude  rozhodnuto  později.  K  jednání  tak  došlo  až  poté,  co 
Ústavní soud rozhodl, že církevní instituce mohou žádat o soudní určení vlastnictví, jelikož parlament svojí dvace‐
tiletou (!) nečinností porušil ústavu. Náhradu za nevydaný nemovitý majetek lze tedy v podstatě chápat ve smyslu 
zákonů o pozemkové reformě a její revizi, podle kterých byl majetek zabrán za náhradu.  
  Pokud  jde o výši náhrady,  lze vzít za příklad  lesní porosty.  Cena  lesa se skládá ze 2 položek: ceny  lesní půdy a 
porostu. Cena lesního porostu je zpravidla podstatně vyšší než cena lesní půdy. Jestliže se cena lesní půdy pohybu‐
je v průměru okolo 10 Kč/m2, pak cena porostu se zpravidla pohybuje od 800 do 1200 Kč/m3, zásoba dřeva se u 
dospělých porostů obvykle pohybuje od 300 do 700 m3/ha, tedy od 300.000 do 700.000 Kč/ha, tedy od 30 do 70 
Kč/m2. Je‐li hodnota lesa okolo 40Kč/m2, tj. cca 10 Kč cena půdy a 30 Kč cena lesního porostu, lze ji považovat za 
cenu při dolní hranici. 
  Na  závěr:  Hledání  konsensu  veřejného  mínění  ve  věci  konkrétního  uplatnění  práva  je  demagogie  nejvyššího 
stupně. Představte si,  že o vlastnictví vašeho domu bude rozhodovat veřejné mínění, nikoli právo.  Je  to bohužel 
stále  přežívající  komunistické  indoktrinace  v  myslích  mnoha  lidí,  že  většina  rozhoduje,  co  je  právem;  a  z  něj 

terých   mínění, tedy 
ze naléz

vyplývá vliv na pragmatické rozhodování něk politiků podle výsledků tzv. výzkumu veřejného
jen v zájmu získávání volebních hlasů
  Za Předsednictvo Koruny české vyp tva 

. Právo l at, ale ne o něm hlasovat! 
racoval:   Mgr. Ing. Josef Pejřimovský, člen Předsednic
rozesílá:  RNDr. Radim Špaček, místopředseda strany 



  Chtěl  bych  vám  nabídnout  zhlédnutí Musea  Franz 
Josefa:  www.franz‐josef.cz.  Případně,  po  dohodě 
použít některé exponáty v propagaci. Pokud vám síly a 
vůle budou příznivě nakloněny. Pomozte v rozšíření  o 
existenci  těchto stránek. S pozdravem Museum Franz 
Josefa. cid: image001.png@01CC1FBA.E0FFF270
 
 

Generální sněm KČ 2012 
 
  Dobrý den vážení přátelé monarchisti, vážené předsed‐
nictvo KČ, 
 Blíží  se náš pochod Prahou k smutnému výročí 28. 10. 
Je to jedna z akcí, kde se múžeme prezentovat jako poli‐
tická  strana,  bez  velkých  reklamních  nákladů,  prosím 
přijďte všichni i s přáteli. 
 V  listopadu  bude  generální  sněm, mám  pocit,  že  bude 
zásadní a velmi důležitý. Navrhoval bych předsednictvu 
vzhledem k projednávání  zásadsních  témat,  která  zabe‐
rou mnoho času, aby program připravili tak, aby se moh‐
lo jednat v sobotu déle například až do 20.00 hod. a po‐
kud by to nestačilo, ještě v neděli dopoledne. Mám tuše‐
ní, že bude navrženo, aby byl tento generální sněm, sně‐
mem volebním vzhledem k situaci ve straně. Nevím, zda 
je to dobře nebo ne, ale když by k tomu mělo dojít tak by 
bylo účelné, aby navrhovatelé změny vedení zaslali pře‐
dem  členstvu  své  kandidáty  a  Ti  předem  rozeslali  své 
programy, jak by chtěli stranu změnit a jaké funkce by ve 
straně chtěli zastávat. Uvádím to proto, že pokud by se až 
po  zahájení   generálního  sněmu  začalo  mluvit  o  volbě 
nového předsednictva, tak by sněm trval nejméně 5 dnů. 
Je  tu  i  zásadní  otázka.  Když má  být  nadcházející  sněm, 
sněmem volebním, tak musí být předem jasno, zda bude 
vůbec někdo ochoten převzít odpovědnost za stranu, zda 
bude dost místopředsedů, zda bude někdo, kdo se ujme 
funkce generálního sekretáře a zda bude někdo ochoten 
býti  zemským  hejtmanem.  Vím,  že  je  třeba  zásadních 
odpovědí na mnoho otázek, které trápí jistě nás všechny, 
proto  jsem si dovolil dopředu avizovat,  že  čas bude na‐
ším  nepřítelem.  Proto  bude  třeba  program  upravit  tak, 
abychom  stihli  projednat  zásadní  otázky. Nebylo  by  nic 
horšího,  kdybychom  se  po  sněmu  rozcházeli  s  pocitem, 
že  se  nic  nevyřešilo,  že  problémy  přechází  do  dalšího 
roku. Tento "přepych" si asi nemůžeme dovolit. Navíc v 
lednu  budou  republikáni  volit  svého  mocipána,  bude 

ost,  jak  budeme  společně 
ě upravit volební lístky atd.

třeba  projednat  i  tuto  záležit
uto "volbu" řešit, jak případn
 VIRIBUS UNITIS Josef Trlica 
t
 
 
 

  Uvádím  odkaz  na  stránky  polských monarchistů
legitimistů: 
http://www.legitymizm.org/ogloszenie‐pomnik‐
franciszka‐jozefa  

Václav Srb, předseda KČ
 
Vážení kolegové, 
  SchwarzGelbe Alliance nás  informuje,  že předsednic
tvo SGA rozhodlo vzhledem ke ztrátě dosavadní místnosti,
ve které  se  setkávalo,  že upustí od původních měsíčních 
shromáždění (jour fix), které byly spojeny s přednáškami
a nahradí je termálními setkáními. Příští setkání (Tertial
treffen) se koná v sobotu, dne 18. srpna 2012 v Bad Ischlu
a další pak v sobotu, dne 10. listopadu 2012. Místo zatím
nebylo  stanoveno.  Pokud  by  někdo  z  nás  měl  zájem  o
účast, mohli bychom se přihlásit. 
  P. S.: Zdá se, že naší kolegové v Rakousku mají stále ještě
problémy. Nebyli  ani  tentokráte  jako  dříve  v  Brandýse.
icméně se alespoň zase jednou ohlásili.  N

Deus x Rex x Patria Ing. Jenček. 
 
Ahoj Jirko, 
  o  víkendu  jsem  byl  v  Bad  Ischlu  na  oslavě  narozenin 
JCKV Františka  Josefa  I. Setkal  jsem se tam pouze s ro‐
dinou pana Dr. Nováka  z  Brandýsa,  z  KČ  nikdo.  Byl  to
krásný zážitek i setkání se zástupci Arcidmu. Císařskou
hymnu zpívali snad všichni, rozléhala se před císařskou
vilou parkem. V neděli  jsem byl na Sv. mši v klášteře v
Melku,  je  to  moc  silný  zážitek,  tam  je  člověk  Pánu
opravdu blízko. Klášter je kompletně opraven, na zlace‐
ní  výzdoby  chrámu  bylo  použito  580  kg  zlata.  Potom 
jsem  jel  do  Artstettnu.  Půjčili  mi  klíč  od  hrobky,  tam
jsem se u hrobů JKV Františha Ferdinanda d´Este a ne‐
bohé JJ Žofie Chotkové pomodlil, zapálil svíčku a položil 
kytici za KČ. Potom, jsem si prohlédl zámek, kde je veli‐
ce zajímavá trasa k osudu Jejich Výsostí a spoustu upo‐
mínek na Konopiště. 

krásné  zážitky.  Jen  jsem  se  chtěl  s  Tebou  podělit  o 
j přátele z Markrabství 
 UNITIS, VIVAT REX CAROLUS 

Pozdravu
  VIRIBUS
  Josef T. 
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V Chorvatsku mají ulici Františka Josefa I. 
                                                                                                        avidelně  Nezapomínejme, prosím, pr

(1 x měsíčně) hlasovat na: 
www.volebnipreference.cz    

 

http://email.seznam.cz/redir?hashId=202116369&to=http%3A%2F%2Fwww%2Evolebnipreference%2Ecz%2F
http://www.franz-josef.cz/
https://mail.pilsfree.net/horde/imp/message.php?index=5693
http://email.seznam.cz/redir?hashId=357205755&to=http%3A%2F%2Fwww%2Elegitymizm%2Eorg%2Fogloszenie%2Dpomnik%2Dfranciszka%2Djozefa
http://email.seznam.cz/redir?hashId=357205755&to=http%3A%2F%2Fwww%2Elegitymizm%2Eorg%2Fogloszenie%2Dpomnik%2Dfranciszka%2Djozefa


Vážení kolegové, 
  5.  7.  2012  jsme  byli  na  vernisáži na  plumlov
ském zámku. Samotnou vernisáž  jsme samozřej‐
mě  absolvovali  v  obleku,  ale  jinak  jsme  na  sobě
měli naše stranická trička, pomalu již dosluhující a
nová mimo možnost sehnání. Tam, jako i mnohdy
jindy se nás někteří  lidé ptali, kde by bylo možno
tričko  sehnat.  Tak mne  napadlo,  že  bych  je mohl
nechat ve Strážnici nastříkat  a hned v úterý  jsem
se na firmu vypravil. Nechal jsem jim tam tričko s
tím,  že  by  nebylo  špatné  je  ještě  z  druhé  strany
doplnit  císařským  orlem.  Dnes  se mi  ozvali  s  ná‐
vrhem,  že  nápis:  JSEM PODDANÝ  JEHO VELIČEN‐
STVA,  včetně  svatováclavské  koruny,  by  dali  na
záda a na hruď by se dal orel o velikosti asi 15 cm
na  žlutém  poli  s  červeným  ohraničením.  Výrobní
cena 1 ks trička by byla 240,‐ Kč, což je, myslím si,
slušná cena. Orla posílám v příloze a byl bych rád
dal  na  vaše  případné  připomínky  či  doporučení,

u následně ihned tlumo‐
ké začít s objednávkami.

které bych ing. Konečném
čil. Samozřejmě můžete ta
Viribus unitis, Jirka Čížek  
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Ostatní zájezdy 
 
2.      Budapešť a země Koruny sv. Štěpána  
26. – 30. 9. 2012  
Doprava: luxusní bus. Uvažovaná zastávka: Brno, Břeclav  
Ubytování: solidní hotel 3+++  
Program: královská Budapešť, Gödöllö, Pannonhalma atd.  
Realizace, odborná garance a průvodce: PhDr. Georgína Klárisová, tlumoč-
nice, překladatelka, licencovaná průvodkyně a provozovatelka cestovní 
agentury, členka Koruny České.  
Cena a podrobný program následují co nejdříve  
Spotřeba dovolené: 2 dny.  
Rezervujte si, prosím, v případě zájmu, termíny!  
   
Zájezd – pouť na Madeiru se odkládá na příští rok z důvodu nepříznivé 
ceny letenek v letošním roce.                                                            
iribus unitis!                                                                                                                                   V
V
 

   
áclav Srb, předseda KČ  



 
 
 

ŠLECHTA A MONARCHIE - srpen 2012   10

 
Kyselo kolem Kyselky 

 
 
 
 
 
 
 
 
Návrh p. F. Hajnaly:  
  Chtěl bych se zeptat a zároveň je to můj návrh: Proč Koruna Česká nad touto památkou si nevezme 
ochrannou ruku? Jde přece o dílo císařského rady. Domnívám se, že jde o památku, která mohla být v 
památkách unesca. Díky společnosti Mattony tak není. Generalní  ředitel don pasqvile na celý areál 
ašle.  k
http://WWW.ZACHRANTELAZNEKYSELKA.CZ děkuji za případné projednání a diskusi.  
 
Vážení milovníci lázní Kyselka. Zasíláme aktuality, tentokrát telegraficky: 
 
  90%  čtenářů  karlovarské  iDnes  hlasovalo  pro  lázně  Kyselka,  coby  památku,  která  má  být  co 
nejdřív  opravena.  Postoupili  jsme  tak  do  smutného  celorepublikového  semifinále.  Hlasovat  pro 

to lehký boj zejména s památ‐lázně Kyselka můžete do 31. 7. 2012. Prosím, podpořte nás. Nebude 
kami z velkých regionů (Praha apod.):  
http://zpravy.idnes.cz/Ankety.aspx?idanketa=A20120724_mav_75  

ek Mat‐  Koupili jsme tři reklamy na pražských tramvajích s fotkami Löschnerova pavilonu (majet
tonky). Podle dona Pasqualeho jsou to teroristické metody: 
http://zpravy.idnes.cz/plakaty‐na‐tramvajich‐vyzyvaji‐k‐bojkotu‐vyrobce‐mineralek‐pqo 
/domaci.aspx?c=A120720_125312_vary‐zpravy_slv 
   Lázně Kyselka navštívila legendární olympionička Věra Čáslavská: 
http://www.zachrante‐lazne‐kyselka.cz/cz/aktuality/vera‐caslavska‐v‐kyselce‐to‐pustoseni‐je‐
div‐sveta‐160 
  Senát chce ke Kyselce zřídit pracovní komisi:  
http://www.zachrante‐lazne‐kyselka.cz/cz/aktuality/senat‐chce‐ke‐kyselce‐zridit‐pracovni‐
komisi‐don‐pasquale‐se‐jednani‐ucastnit‐nechce‐161 
  Podali jsme podněty na zastřešení dvou budov v Kyselce. Další samozřejmě budou následovat: 
http://www.zachrante‐lazne‐kyselka.cz/cz/aktuality/asorkd‐podala‐dva‐podnety‐k‐zabezpeceni‐
dvou‐budov‐163 

 účtu můžete sle‐  Podpořit nás můžete  jakýmkoliv darem na č. ú.: 2200097950/2010. Pohyb na
dovat zde: 

ansparent.cgi?ID_ucet=2200097950https://www.fio.cz/scgi‐bin/hermes/dz‐tr  
  Staňte se fanoušky lázní Kyselka na Facebooku. Nyní Vás zde je 1758!  
http://www.facebook.com/petice.kyselka 
  Užijte  si  krásné  léto  a  loučíme  se  s  Vámi  jako  obvykle  slibem,  že  lázně  Kyselka  nedáme!  Vaše 
památková asociace ASORKD http://www.asorkd.cz/
 
  Pozn red. Monarchistický Zpravodaj o problematice lázní Kyselka informoval zevreubně v jednom ze svých před-
hozích čísel. c
 
 
 
 
 

http://zpravy.idnes.cz/plakaty-na-tramvajich-vyzyvaji-k-bojkotu-vyrobce-mineralek-pqo%20/domaci.aspx?c=A120720_125312_vary-zpravy_slv


  17. 08 si brněnští monarchisté připomněli 125. výročí 
narození  bl.  Císaře  Karla  I.  a  narozeniny  jeho
předchůdce Františka Josefa I. procházkou po stopách 
posledně  jmenovaného  panovníka.  Kromě  středu  Brna
jsme navštívili  secesní obytný komplex Tivoli, park Lu‐
žánky nebo 1. českou obecnou školu v Brně, kterou roku 
1892  císař  navštívil.  Bezplatné  tématické  prohlídky
města  jsou určeny široké veřejnosti. KČ Brno plánuje  v 
tomto  duchu  pokračovat  dále.  Termíny  dalších  prohlí‐
dek  budou  začátkem  září  uveřejněny  na  webových 
stránkách strany a na  facebookové skupině BRNO mar‐
krabské‐BRNO císařské. 
  Po veřejné prohlídce se konala schůze členů a sympati‐

y.  Hlavním  tématem  byla  tvorba  volebního
ro jihomoravské krajské volby.  

zantů  stran
rogramu p
 Ivo Buličič 
p
 
 

ZEMSKÝ SVÁTEK MORAVY
společná kulturně‐historická vzpomínka Moravanů

NA 1149. VÝROČÍ PŘÍCHODU VĚROZVĚSTŮ SV. CYRI
LA  A METODĚJE  NA  VELKOU MORAVU  se  konala v 
Brně, Denisových sadech (u obelisku) ve čtvrtek  5. čer‐
vence 2012 od 16:00 hodin
Program:
16:00‐16:05 ‐ Slavnostní zahájení.

ori  16:05‐16:30  ‐ Krátké projevy hist ků  ‐  Doc. PhDr. Jiří
Pernes, Dr. Luděk Šubert.

‐ d s16:30‐16:55    Z ravice  zá tupců  spolupořádajících  or‐
ganizací.

n16:55‐17:00  ‐  Důstojné  zako čení  vzpomínkového
shromáždění.

 17:05‐17:15  ‐ Společný  přesun  účastníků  Biskupskou
ulicí na Petrov. 
od 17:30 ‐ Mše svatá v katedrále sv. Petra a Pavla k Cyri‐
lo‐metodějskému výročí. 
Pořádající: 
Moravský  národní  kongres  o.  s.,  Královský  řád  Moravských 
rytířů  svatého  Rostislava  a  Kolumbana  o.s.,  Morava  nejsou 
Čechy o.s., Moravská historická společnost o.s.,  Společnost pro
Moravu a Slezsko o.s., Moravsko‐slezská křesťanská akademie 
o.s.,  Mladí  Moravané  o.s,  Sdružení  monarchistů  se  sídlem  v
Brně o.s., Křesťanská a demokratická unie‐ Česká strana lidová
a Politická strana Moravané. 
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Vážení přátelé,
 přijměte,  prosím,  pozvání  na  moravský  zemský 
sněm,  který  proběhne  v  sobotu  1.  9.  v  Olomouci. 

z Prosím o přeposlání všem členům a příznivcům 
Vašeho okolí. 
  S pozdravem K poctě Boha a Krále! Pavel Andrš 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Regionální společnost Koruny 
České v Olomouckém kraji 

v Olomouci 1. 9. 2012 
si Vás dovoluje srdečně pozvat na 

 
MORAVSKÝ ZEMSKÝ SNĚM 

který proběhne 
v Olomouci 1. 9. 2012 

Program: 
8.00 hod. - bohoslužba v chrámu sv. Mořice v 
blízkosti Horního náměstí 
10.00 hod. - slavnostní zahájení Oslav maršála 
Radeckého na Horním náměstí v Olomouci 
12.30 hod. - ukončení dopolední části Oslav 
maršála Radeckého, přesun na Fort XVII. 
do Křelova cca 2 km od Olomouce 
(směr Mohelnice, Hradec, Šumperk) 
13.30 hod. - oběd (Radeckého špíz, zeleninová 
obloha, pivo, nealko, káva) 
14.00 hod. Moravský zemský sněm 
- zahájení, uvítání, schválení programu 
- zpráva o činnosti Koruny České v Markrabství 
- zprávy předsedů místních společností 
- projevy hostů 
- diskuse 
- závěr 
 
 
 
16.30 hod. Prohlídka Fortu XVII., C. K. kinema-
tograf, prohlídka historických zbraní, střelba 
 
  Sněmovní poplatek 200,-Kč zahrnuje: prohlídku Fortu 
XVII. s odborným výkladem, využití sněmovních prostor, 
oběd, nápoje. 
  Možnost zakoupení kravaty s logem Koruny České za 
200,- Kč a hedvábné dámské šály s vyšitým kogem za 300,- 
Kč. 
V případě zájmu zajistíme ubytování z pátka na sobotu v 
penzionu Korál (2 lůžkové pokoje 600,- , 3lůžkové 800,- 
/noc). 

Kontakt: Pavel Andrš, 606 712 464, e-mail: pa-
vel.andrs@kcolomouc.cz 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Máte rádi kvalitní víno? Používáte facebook? Přidejte se k 
nám na facebook Sklepu U Sommeliéra: 
http://www.facebook.com/sklep.valtice 
Sommeliér Luboš Velecký www.vinazvaltic.cz

 
               
 
 
 
 
 
 
 
 

http://email.seznam.cz/redir?hashId=660375378&to=http%3a%2f%2fwww%2efacebook%2ecom%2fsklep%2evaltice%3f
http://email.seznam.cz/redir?hashId=660375378&to=http%3a%2f%2fwww%2evinazvaltic%2ecz
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Monarchisté v Americe 

 
avý článek, věnovaný nejen americkým monarchistům.   

S pozdraem PhDr. Antonín Mezera 
 Dovoluji si Vás upozornit na zajím

 
 Charles A. Coulombe: Ideálnou formou vlády je katolícka monarchia 

‐a‐coulombe‐idealnou‐formou‐vlady‐je‐katolicka‐http://euportal.parlamentnilisty.cz/Articles/9299‐charles
monarchia.aspx
  Duch Maďarska nemôže zahynúť, môže byť len schovaný 
ttp://monarchizmus.blogspot.cz/2012/03/duch‐madarska‐nemoz moze‐byt.htmlh e‐zahynut‐
 
  Rozhovor s americkým historikom Charlesom A. Coulombeom, online na  
http://regnumportal.hu/node/ http://regnumportal.hu/node/876  Preložil L. H. 
  Prinášame Vám rozhovor s Charlesom Coulombom, ktorý urobil maďarský monarchistický portál Regnum, 
uvedomujeme si pritom, že vo viacerých častiach môže byť tento rozhovor vnímaný kontroverzne. Ani autori 

 tejto  stránky  sa nestotožňujú do bodky  s  týmto  rozhovorom  (a nevnímajú  to  ako  tragédiu). Napriek  tomu
Charles  
A. Coulombe patrí medzi významných monrachických mysliteľov súčasnosti, ktorého rozhodne netreba opo‐
mínať. 
http://3.bp.blogspot.com/‐
nd8NeSjd_Dg/T1Dpk1mF5oI/AAAAAAAAA00/EFbBBvu_9h8/s1600/Svatostefanska%2Bkoruna.jpg
 
  Charles A. Coulombe sa narodil v roku 1960 v New Yorku.  Je významným katolíckym historikom, spisova‐
teľom a novinárom. Často prednáša,  je autorom mnohých kníh, novinových článkov, či náučných publikácií. 
Publikuje okrem iných periodík najmä na stránkach Gnosis, National Catholic Register, Fate, či New Oxford 
Review. Patrí medzi najvplyvnejšie osobnosti amerických katolíckych tradicionalistických kruhov. Vo viace‐
rých krajinách, okrem iného aj na Slovensku, či v Rumunsku, si mohli záujemcovia vypočuť jeho prednášky, 
dotýkajúce sa politických, náboženských, ale aj iných tém a oblastí. Dá sa o ňom povedať, že je odborníkom na 
všetky otázky, súvisiace s katolicizmom, osobitne na dejiny pápežstva. 
  Je  prominentným  zástupcom  Medzinárodnej  monarchistickej  ligy.  Píše  svoj  vlastný  blog.  Jeho  posledná 
kniha, nesúca názov  "A pápa  légiója"  (Kniha v  českom preklade ešte nevyšla,  jej  titul  v origináli  znie:  "The 
Pope's 
Legion: The Multinational Fighting Force that Defended the Vatican") pojednáva o obrane Pápežského štátu 
za panovania Pia IX. vojskami, ktoré tvorili legionári z rôznych národov a krajín. V maďarčine mu vyšla zatiaľ 
iba jediná kniha ‐ "Krisztus helytartói", pojednávajúca o dějinách pápežstva. Je to súbor pápežských životopi‐
sov, obohatený o tradicionalistický uhol pohľadu, ktorý u iných autorov úplne absentuje. (V češtine vyšla táto 
kniha  v  roku  2004  vo  vydavateľstve  BB/art  pod  titulom  "Náměstkové  Kristovi‐Životopisy  papežů"  ‐  pozn. 
prekl.) 
 
 Poprosím Vás, popíšte nám v niekoľkých vetách moderné monarchistické hnutie v U.S.A. Ktoré sú  jeho najvý 
znamnejšie skupiny, združenia, osoby, respektive k nim viažuce sa periodiká, médiá.  
 
  Nuž,  "hnutie"  je  snáď príliš  silný  výraz.  V  skutočnosti  je  prítomných  veľa  "monarchizmov"  ‐  vyplýva  to  z 
našich dejín ‐ nedisponujeme nejakou prevládajúcou tradíciou monarchizmu, ktorú by za svoju mohol pova‐
žovať každý Američan. Iste, máme korene vo Francúzskom kráľovstve, v Kráľovstve Veľkej Británie, niekto v 
Kráľovstve  Španielskom,  no  jednotnou  národnou  tradíciou  nás  ako  Američanov  je  Republikanizmus.  Pre 
drvivú väčšinu Američanov  je viera v dedičnú monarchiu a panovníka  jako  jej suveréna úplne cudzia. Tých 
však, ktorí sa považujú za monarchistov, je možné rozdeliť do štyroch skupín. Prvú skupinu tvoria teoretickí 
monarchisti.  Tí  jednoducho  veria,  že  táto  inštitúcia  (monarchia),  respektive  jej  tá,  či  oná  forma  je  akýmsi 
vyšším druhom vlády, "vládou vyššej kvality", to ich však ešte nespája s konkrétnym panovníckym rodom, či 
dynastiou.  Druhou  skupinou  sú  monarchisti,  takpovediac,  na  náboženskom  základe.  Môžu  byť  katolíkmi, 
pravoslávnymi,  anglikánmi,  budhistami,  či moslimami  –  všetci  cítia  tak,  že monarchia  je  práve  tou  formou 
vlády, ktorá je najlepšie kompatibilná s ich vierovyznaním. Do tretej skupiny by som zaradil tých emigrantov 
a ich potomkov, ktorí sú naďalej, aj v podmienkach života v USA, verní dynastii, ktorá vládla alebo vládne v 
ich pôvodnej vlasti. Napokon mi dovoľte spomenúť štvrtú skupinu ‐ anglofilov, ktorí sú presvedčení, že brit‐
ská forma vlády je lepšou a dokonalejšou ako všetky ostatné. 

http://monarchizmus.blogspot.cz/2012/03/duch-madarska-nemoze-zahynut-moze-byt.html
http://monarchizmus.blogspot.cz/2012/03/duch-madarska-nemoze-zahynut-moze-byt.html
http://3.bp.blogspot.com/-nd8NeSjd_Dg/T1Dpk1mF5oI/AAAAAAAAA00/EFbBBvu_9h8/s1600/Svatostefanska%2Bkoruna.jpg
http://3.bp.blogspot.com/-nd8NeSjd_Dg/T1Dpk1mF5oI/AAAAAAAAA00/EFbBBvu_9h8/s1600/Svatostefanska%2Bkoruna.jpg


  Medzi  týmito prúdmi  existuje  väčší  počet  skupín,  príznačný  je  však pre nich malý  okruh  členov  a  značne 
obmedzená  pôsobnosť.  "http://constantian.tripod.com/index.html  The  Constantin  Society",  ktorú  založil 
Randall J. Dicks je už dnes prakticky inaktívna, no zanechala po sebe veľmi užitočnú webovú stránku. "Inter‐
national Monarchist League" je rozvetvená po celých Spojených štátoch, jedna jej skupina existuje aj u nás, v 
Los Angeles. Kedysi  existovala  formácia  s názvom  "Royalist Party of  the America",  ktorá  však už  tiež patrí 
minulosti. V USA máme ale početné monarchistické blogy a web‐stránky,  ten najdôležitejší  je asi Theodora 
Harveyho.  Existujú  rôzne  univerzitné  alebo  vedecké  skupinky  monarchistického  razenia,  ako  napríklad 
"Loyalist Institute" a mnohé zámorské, najmä európske monarchistické alebo monarchii priateľsky naklone‐
né združenia majú svojich členov aj v Spojených štátoch ‐ patria sem napríklad "The Royal Stuart Society", či 
"Society of King Charles the Martyr". Napokon sú tu aj rytierske rády, ktorých americkí členovia zachovávajú 
vernosť  legitímnym  panovníkom  (či  už  stále  vládnucim,  alebo  prinúteným  k  abdikácii)  –  uviedol  by  som 

r"Order of  St.  John",  "Johannite ",  "Orders of  the House of  Savoy" alebo  "Calabria",  či  "Castro", patriace pod 
"Constantinian Order". 
  Mimo  týchto drobných hnutí  a  rytierskych  rádov existuje početná  skupina  rôznych náboženských,  či  etic‐
kých  spolkov,  ktoré  vykazujú  určitú  tendenciu  k  monarchizmu.  Havajskí  nacionalisti  sú  rozdrobení  práve 
vďake podpore  rôznych uchádzačov o  havajský  trón;  ruskí,  bulharskí,  rumunskí  a  srbskí  pravoslávni  si  vo 
všeobecnosti  veľmi  vážia  a  uctievajú  svojich  bývalých  vládcov,  resp.  ich  potomkov;  podobne  väčšina  thaj‐
ských budhistov zostáva verná svojmu kráľovi (ten na oplátku finančne podporuje ich chrámy v USA);  je tu 
"Naqshbandi  Haqqani  Sufi  Order",  podporujúci  reštauráciu  Osmanskej  monarchie  a  monarchií  v  iných, 
moslimských častiach Ázie, majúc kontakty so zástupkami dotknutých dynastií. Mnoho britských, nizozem‐

 ských, či škandinávskych spolkov a združení, opatrujúcich a zveľaďujúcich dedičstvo svojich predkov sa teší
patronátu kráľovskej rodiny, vládnucej v krajine týchto predkov. 
  Keďže Kanada má, prirodzene, ako hlavu štátu stále panovníka, neprekvapí, že činnosť mnohých lojalistic‐
kých zväzov a spoločností je zasvätená ochrane britskej Koruny ‐ na rozum mi v tejto súvislosti prídu "Cana‐
dian  Royal 
Heritage Trust", "Monarchist League of Canada" a "United Empire Loyalists".Anglofónna Kanada dala monar‐
chii  takých  skvelých  filozofov,  akými  sú  George  Grant  alebo  John  Farthing.  Ale  aj  frankofónna  Kanada má 
svoju  vlastnú  ‐  katolícku monarchistickú  tradíciu,  ktorá nám dala mysliteľov  jako  Jules‐Paul Tardivel, Mgr. 
Louis Lafleche a Fr. Lionel Groulx. 
  Všetko to tu však neskôr, až na pár výnimiek, utíchlo po tzv. "Tichej revolúcii" v 60‐tych rokoch minulého 
storočia. (Tichou revolúciou – "Révolution tranquille" označujeme dôležitú epochu v dejinách Québecu. Počas 
60‐tych rokov 20. storočia došlo v tejto frankofónnej kanadskej provincii k ďalekosiahlym sociálnym a hos‐
podárskym zmenám, ktoré boli sprevádzané spoločenským sekularizmom a vytvorením tzv. "štátu blahoby‐
tu". Zdravotníctvo a školstvo, dovtedy pod kuratelou Katolíckej Cirkvi, prešlo v rokoch 1960 až 1966 úplne do 
područia štátu so všetkými dôsledkami, ktoré k tomu neodmysliteľne patria.‐ pozn. prekl.) 
  Naši latinoameričania majú tiež svoju vlastnú monarchistickú tradíciu, opierajúcu sa o úctu k rojalistickým 
účastníkom boja za nezávislosť latinsko‐amerických kolónií, v kultúrnej a jazykovej oblasti ide o pripomína‐
nie si svojej "Hispanidad". Okrem toho, v Spojených štátoch ešte stretneme aj stúpencov Mexického cisárstva 
a Brazílskeho cisárstva, ba aj argentínska diaspóra sa môže pochváliť niekoľkými Carlistami. Z pohľadu nášho 
amerického) národa je však rozhodujúcim faktorom ono založenie trinástich britských kolónií, ako to vyjad‐
il aj Russel Kirk vo svojom diele "The Roots of American Order". 
(
r
 
 Ako sa stane z amerického spisovateľa monarchista? Ako uvažujete o monarchii všeobecne?  
 
  Nuž ako aj? My Američania sme od počiatku vychovávaní ako republikáni, v republikánskom duchu. V moj‐
om prípade tu bolo niekoľko vplyvov, ktoré prelomili mojeprotimonarchistické predsudky, ktoré by som inak 
určite bol býval mal aj naďalej. Môj otec bol frankokanaďan, so škótskou, indiánskou a írskou krvou v žilách, 
od neho mám zaujatie a vernosť voči Bourbonom a Stuartom, ako aj úctu k Jurajovi III. Otec mojej mamky bol 
Rakúšan, odtiaľ je moja láska k Habsburgom. V mojom detskom veku sme sa prisťahovali sem, do Kalifornie a 
mal som vedomosti o úlohe, ktorú pri vzniku tejto krajiny zohrala Španielska Koruna. V škole som sa potom 
viac dozvedel o Francúzskej revolúcii a tak som sa stal veľkým ctiteľom Ľudovíta XVI. 
  Svojho času, keď som bol mladý, žilo ešte medzi bielymi Američanmi veľa Rusov, s niektorými z nich sme sa 
dobre poznali. Spomínam si na ich bezpodmienečnú vernosť cárovi (Mikulášovi II.) a na ich radosť, keď bol 
kanonizovaný  ruskou pravoslávnou  cirkvou  (to  isté  som po  rokoch  cítil  aj  ja  sám,  keď bol  v  roku 2004  za 
blahoslaveného vyhlásený Karol IV.). Čo moje postoje a zmýšľanie v tejto oblasti výrazne upevnilo, bolo prečí‐
tanie dvoch kníh ‐ "Kings Without Thrones" ("Králi bez trónov") a "Monarchs in Waiting" ("Čakajúci panovní‐
ci"). Keď som skončil svoje stredoškolské štúdium,už som si musel sám v sebe priznať: "Som rozhodnutý a 
odhodlaný pre monarchistickú vec!". V určitom slova zmysle to bol ale len začiatok. Nezabudnime, že v tom 
čase bolo v Spojených štátoch len veľmi málo ľudí s monarchistickým zmýšľaním a ešte neexistoval internet! 

https://mail.pilsfree.net/horde/services/go.php?url=http%3A%2F%2Fconstantian.tripod.com%2Findex.html


Mali sme k dispozícii iba vzájomné listové kontakty a knižnice. Moje ďalšie bádanie v oblasti náuk o monar‐
chii  a monarchistických  formách  vlády  bolo  vždy  v  úzkom  vzťahu  s mojim  všeobecným  vzdelávaním  sa  v 
oblastiach politiky a viery (tu šlo najmä o oblast sociálnej náuky Katolíckej Cirkvi), ovplyvňovali ho tiež kniž‐
nice  tých  univerzít,  ktorých  poslucháčom  som  bol.  V  tých  dobách  som  pravidelne  čítaval  diela  pánov  ako 
Chesterton, Belloc, Maurras, de Maistre, Chateaubriand, Donoso Cortez,  Solovjev, Balmes a mnohých  iných. 
Stretol  som  sa  aj  so  zástupcami  ruskej  "National  Alliance  of  Russian  Solidarists",  kterých  skupina  patrila 

 všetkých prameňov som si vyvodil niekoľko záverov, kto‐medzi mojich spolužiakov na univerzite. Z týchto
rých sa držím dodnes: 
1. Ideálnou formou vlády je katolícka monarchia. 
2. Ak ju ešte raz niekedy Kresťanstvo dostane späť na miesto, ktoré jej právom náleží, malo by sa tak stať v 
nejakej  forme  "Sacrum  Imperium"  – Svätej Ríše.  Šlo by o decentralizované kráľovstvá,  vytvoriac Spoločen‐
stvo, 

 Konštantína, Justiniána, Karola Veľkého, 
ároveň. 

zjednotené pod jedným Cisárom, ktorý by tým vstúpil do dedičstva
Otta III., Františka II., blahoslaveného Konštantína IX., blahoslaveného Karola I. (IV.) a Mikuláša II. z
3. Sviatostná podstata korunovácie má svoju objektívnu dôležitosť. 
4. Protestantská alebo pohanská monarchia je lepšia ako protestantská alebo pohanská republika. 
  Tieto myšlienky, samozrejme, nepochádzajú odo mňa, ale od známeho britského teológa, Fr. Aidana Nichol‐
sa, presnejšie z jeho diela "Christendom Awake", ktoré je akýmsi manifestom, pojednávajúcom o novej, Svätej 
Ríši,  ktorá  je povolaná vybudovať novú zjednotenú Európu. Ako vieme,  rola  Spojených  štátov  je  v procese 
formovania sveta a jeho dejín nezastupiteľná. Aký názor máte na vzťah USA k monarchiám vo všeobecnosti? 
  Samozrejme, po  tom,  čo  sa Spojené štáty  stali  superveľmocou,  naša zahraničná politika podporovala vždy 
akúkoľvek silu, ktorá považovala v rámci svojich miestnych reálií vo svojom zápase proti dedičnej monarchii 
samu seba za republikánsku, bezprostredným výsledkom amerického pôsobenia tak bolo zrútenie mnohých 
významných trónov. Americká moc mala rozhodujúci podiel v zrútení monarchie v Rakúsko‐Maďarsku, Ne‐
mecku, Taliansku, Egypte, Vietname, Iraku, Jemene, a Iráne, taktiež v znemožnení reštaurácie irackej, bulhar‐
skej a afganskej monarchie (popri tom všetkom ponechala v Jalte balkánske monarchie, Poľsko, Českosloven‐
sko, Maďarsko a v neposlednom rade baltské krajiny napospas Stalinovi, navyše, pomáhala rozbiť koloniálne 
ríše  našich  západoeurópskych  spojencov).  Niekoľkí  pozornejší  Američania  však  položili  otázku,  či  pomer 
iskov, výhier a strát, resp. utrpení, ktoré z těchto rôznych zásahov americkej politiky vyplývali, nepoškvrnil v 
čiach zámoria a zahraničia povesť takzvanej "republikánskej čistoty". 
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  Ktorí myslitelia patria v rámci amerického monarchizmu ku kľú ovým?  
 
  Spomedzi  významnejších  osobností  je  hodno  spomenúť  Lee Waltera  Congdona, Williama  S.  Linda,  Hansa 
Hermanna  Hoppeho,  Garyho  Pottera,  Fredericka Wilhelmsena,  Sheldona  Vanaukena,  T.  S.  Eliota,  H.  P.  Lo‐
vecrafta, Ralpha Adama Crama a Fitz‐Greenea Hallecka. 
  Štúdium diel všetkých týchto mužov by ukázalo, akým dobrým príkladom slúžia popisu onej diverzity tradí‐
cií amerického monarchizmu. Týchto autorov nie  je v žiadnom prípade možné považovať za predstaviteľov 
jednej školy alebo jedného hnutia. Môžem s určitosťou povedať, že len málo z nich, možno dokonca ani jeden 
z nich nepočíta s monarchistickým zriadením v Spojených štátoch, vo svojich prácach skôr vyzdvihujú pred‐
osti  monarchistického  zriadenia,  čím  monarchiu  favorizujú  v  akomsi  všeobecnom  náhľade,  poprípade  v 
rčitých konkrétnych dejinných súvislostiach, či prípadoch. 
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  Aký je Váš názor na takzvanú demokraciu a republiky ako také?  
 
  Samozrejme,  v  prípade  demokracie  a  republiky  hovoríme  o  dvoch  rôznych  pojmoch.  Ten  druhý  pojem  je 
ľahšie definovateľný: štát, vláda bez dědičného panovníka, teda oligarchia. Vo väčšine republík je oligarchia 
viditeľná, 
teda dokázateľná, lebo predsa presne vieme, na účet koho je možné pripísať chyby, opomenutia. Lenže keď sa 
táto oligarchia schováva za byrokratickú masu, za médiá a za rituál volieb a hlasovaní, nuž, áno, najviac z nás 
ľudí 
práve toto volá "demokraciou". 
  Nuž,  v  skutočnosti nemám nič proti  idei  "demokracie",  ako populárnemu pojmu. Určite k nej nemám viac 
výhrad ako voči Zúbkovej víle. Len ani jedno, ani druhé som ešte v skutočnosti nevidel. Počas studenej vojny 
bol  u  nás  vtip,  podľa  ktorého  (my,  v  USA)  žijeme  v  zastupiteľskej  demokracii,  komunisti  sa  tešia  ľudovej 
demokracii a Idi Amin nazýval kanibalizmus stravovacou demokraciou. To, čo v skutočnosti zažívam, je práve 
tá neviditeľná rôznosť oligarchií, o ktorej som hovoril pred chvíľou. Samozrejmé je, že tí, kterým sa vládne, sa 
musia spolupodieľať na riadení svojich osudov. V praxi to však vyzerá tak, že na lokálnej úrovni disponujeme 
relatívne malým vplyvom, na štátnej úrovni je náš vplyv veľmi chabý a na národnej úrovni je vplyv každého z 



nás sotva merateľný, do odpovedí na spoločenské a hospodárskopolitické otázky v podstate prehovoriť ani 
nemôžeme, tie akoby ani neexistovali. 
  To všetko je možno pravdou v akomkoľvek vládnom systéme, v akejkoľvek vládnej forme, ale radšej by som 
žil pod vládou jedného viditeľného vládcu – ktorý bude mať v sebe to vedomie, že bude na veky vekov horieť 
v pekle, ak nám nebude vládnuť spravodlivo ‐ ako pod niekým/niečím, ktorý/čo je před nami utajený/utajené 
klamlivými  rečami  a  procesmia  navyše  je  presvedčený/presvedčené,  že  jeho  poddaní  a  podriadení  sú  len 
úhymi 
ospodárskymi jednotkami. 
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  Aký máte vzťah ku kontrarevolúcii?  
 
  Na margo kontrarevolúcie mi dovoľte, aby som Vám odporučil knihu Vášho brilantného súkmeňovca ‐ pro‐
sofe ra Tamása Molnára, u koho mi je cťou, že som ho smel zaradiť medzi svojich priateľov. Úspešných bolo 

iba niekoľko kontrarevolúcií, lebo 
1. revolucionári presne vedia, čo chcú docieliť a sú odhodlaní pokúsiť sa o dosiahnutie svojich cieľov vďaka 

navonok  jednotnému,  uniformnému  spôsobu  správania,  hoci  sú  v  skutočnosti  vzájomnými  súpermi,  či 
nepriateľmi. 

  2. revolúcia je výsledkom doby, ktorá sa nachádza v úpadku. Navyše, ťaží z toho, že v jej priebehu kľúčoví
členovia predchádzajúceho režimu postupne strácajú v onen režim vieru. 

3. ani jedna ‐ akokoľvek úspešná ‐ reštaurácia nie je a nebola schopná napraviť tie škody, ktoré v spoločen‐
skej kohézii spôsobila revolúcia. Pozrime sa na anglickú občiansku revolúciu ‐ postcromwellovské obdo‐
bie, na reštaurácie po francúzskej revolúcii a francúzskych revolučných vojnách, na Francovo Španielsko, 
či Salazarovo Portugalsko. 

  To, čo sa obnovilo a znovu vystavalo, bolo oveľa lepšie, ako niekde ten chaos alebo inde despotizmus pred 
tým, no predsa to nebolo to, čo ešte skôr, pred tým, zničili revolucionári ‐ iba akýsi prechodný a pominuteľný 
kompromis, systém paktov a dohôd. A to je práve to, prečo niektorí nehovoria o reštaurácii, ale skôr o inštau‐
rácii, pretože ten správny systém, aj v prípade jeho znovuobnovenia, znovuzrodenia, nemôže byť a ani nebu‐
de úplne zhodný s tým, čo revolucionári zrútili. Ak by sa aj Habsburgovia vrátili na trón v Rakúsku, Maďarsku, 
Českých krajinách, Slovensku, Slovinsku, či Chorvátsku, vzniknuvšie súštátie ‐ nech už by nadobudlo akúkoľ‐
vek formu – by už nebolo onou Rakúsko‐Maďarskou monarchiou z roku 1914 alebo Habsburskou ríšou spred 
"Vyrovnania" v roku 1867. Ale určite by bolo, závisiac od spôsobu a podoby dohody týchto krajín, oveľa lep‐

 ším a  vhodnejším  systémom,  akým  je  súčasná  situácia  a  dnešný  systém,  alebo  to,  s  čím môžeme počítať  v
budúcnosti. 
  Povedzme to nahlas, že večné princípy trónu a oltára sú takými hodnotami, za ktoré je nutné bojovať ‐ nesto‐
jac pri  tom na pôde návratov do akejsi zidealizovanej minulosti  ‐ ale kvôli  snahe prispôsobiť prítomnosť a 
budúcnosť čisto Božiemu Poriadku a skutočným potrebám človeka. Nad to všetko, príklady, ktoré nám dali 
dhodlaní a neoblomní bojovníci z Vendée, Jakobiti, Carlisti, Miguelisti a iní kontrarevolucionári, by nás mali 
nšpirovať aj dnes, bez ohľadu na výsledky ich mimoriadne odvážneho boja. 
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  Po objasnení  si všetkých  týchto otázok, ako by  ste pre nás opísali  súčasný  systém a  režim Spojených  štátov?  
 
  Ak prejdeme ďalej po stopách všetkých skôr spomenutých zákulisných  informácií, musíme si pripomenúť 
dva  najdôležitejšie  prvky  amerického  charakteru,  ktoré  zohrávajú  rozhodujúcu  úlohu  vo  fungovaní  našej 
spoločnosti:  umelé náboženstvo našej  krajiny,  ktoré  si  urobilo modlu  z Otcov  zakladateľov,  dokonca,  dá  sa 
povedať, že ich zbožšťuje a potom sekulárny pozostatok kalvinizmu, ktorý má rovnaký vplyv na náš spoločný 
pohľad na svet morálky. Vďaka týmto dvom prvkom považujeme sami seba za vyvolený ľud, analogicky, ako 
deti Izraela v Starom Zákone, hoci postrádame etnickú jednotu. K tomuto si ešte pridajme, že existoval určitý 
morálny étos, zdieľaný všetkými ‐ protestantmi, židmi i katolíkmi ‐ ktorý fungoval do 60‐tych rokov minulého 
storočia. Keď došlo napokon k jeho prelomeniu, naše zvyky v podstate zmizli z kruhu veľkej časti americkej 
populácie, snáď z väčšiny spoločnosti. To sa z istej časti zjemňuje faktom, že každý konštruktívny prvok ame‐
rického  života naďalej  v  sebe udržuje mýtus  "zastupiteľstva  ľudu",  ktorý  je  založený na  idei,  podľa  ktorej, 
tým, že môžem hlasovať, sa moje názory počítajú, sú vnímané a tak sa mi veci nemôžu vymknúť z rúk, nemô‐
žu mi "odletieť". 
  To bežné ľpenie k tejto idei udržuje stabilitu, hoci bežne akceptované sociálne a morálne spoločenské zmeny 
by boli našimi predkami považované za bláznovstvá, hriech alebo diabolstvo.  Je nepochybné, že sila zvykov 
nášho 
národa pramení z európskeho a koloniálneho "predživota" našich predkov, to všetko bolo navyše prepojené s 
dovtedy  v  ľudských  dejinách  neslýchaným  hospodárskym  rozmachom  obrovskej  intenzity.  Ale  je  tu  jedna 
vrodená chyba, ktorej vplyv sa v posledných desaťročiach prejavuje čoraz zhubnejšie a môže znamenať našu 



skazu. Očividne sme boli schopní vyhnúť sa ‐ od našich protestantských národných základov počnúc, vedení 
spoločným  náhľadom  na  pojem morálna  a morálku  ako  takú,  o  čom  som  už  hovoril  ‐  tým  najdôležitejším 
filozofickým a náboženským otázkam: Aká je skutočná prirodzenosť človeka? Čím je dlžen Bohu ako jednotli‐
vec a ako súčasť spoločnosti? Je, existuje Pravdivá viera, ktorou by sa mal štát nechať viesť ako rukoväťou? 
Vzhľadom na to, že "svätosť" vlastného názoru je jedinou dogmou, ktorú prijíma každý protestant (a v sku‐
točnosti vlastne skoro každý Američan), nebolo pre nás možné – myslím, pre nás ako národ ‐ dať si na tieto 
otázky  dôsledné  odpovede.  Ibaže  tieto  otázky  si  nárokujú  odpovede,  zvlášť,  odkedy  nám  chýba  spoločný 
morálny princíp. Táto tajnička nemá svoje riešenie v sfére politiky, to je náboženský problém. Orestes Brown‐
son,  jeden z najstarších amerických autorov,  videl  tento problém už v  roku 1845 a písal  o ňom vo  svojom 
iele, ktoré nesie  titul  "Catholicity Necessary  to Sustain Popular Liberty". Naše neskoršie dejiny, myslím si, 
okazujú, že Brownson bol prorokom. 
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 Dovoľte jednu historickú otázku. Aký má vzťah americký monarchista k Vojne o nezávislosť? Myslím si, že ten  
postoj je podobný, ako vzťah maďarského monarchistu k revolúcii a občianskej vojne z rokov 1848, 1849. 
 
  Nuž, je jasné, že monarchista musí odmietnuť zvrhnutie zákonného panovníka, obzvlášť, ak ide o panovníka, 
akým bol Juraj III., ku ktorému cíti moje svedomie úprimnú lásku a obdiv. Ak by bol odovzdal Kongres Korunu 
v skutočnosti Bonnie Prince Charliemu (Princ Karol bol vnukom Jakuba II.,  so svojimi stúpencami sa snažil 
cestou  ozbrojeného  povstania  o  Stuartovskú  reštauráciu.  Stuartovcom  verní  legitimisti  ho  považovali  za 
Karola III.), otázka by znela inak, lebo podľa mienky mnohých (a rátam sa tiež medzi nich) mal väčšie právo 
na obsadenie  trónov Anglicka,  Škótska,  Írska  a Ameriky on,  než  jeho bratranec  z hannoverského  rodu. Ale 
keďže sa to nestalo, tak nebolo otáznym, komu náleží Koruna. Revolúcia voči legitímnemu vládcovi ‐ aj keď 

iechom, takto to učí aj Cirkev. Za hriech ju nemusíme považovať iba za týchto nie je Katolíkom ‐ je ťažkým hr
(zároveň platiacich) okolností: 
1. ak panovník ohrozuje Vieru, 

, než sú podmienky a hrôzy, ktoré by si nevyhnutne 2. ak by viedlo udržanie jeho vlády k horším podmienkam
vyžiadala občianska vojna, 
3. ak je rozumne možné očakávať úspech (detronizácie).  
  Čo sa týka Juraja III., vo väčšine jeho domínií bola Viera už ohrozenou, bol však prvým kráľom od čias Jakuba 
II., ktorý prijal katolíckeho šľachtica do Kráľovského tribunálu; počas prvej polovice svojej vlády bol mimori‐
adne 

j n Québecu  prekobľúbeným  u  katolíckych  Írov  a  vo  svo ej  ovej  kolónii  ‐  kanadskom  odstránil  všetky  ážky, 
stojace v ceste Katolicizmu. 
  Porovnanie  s  Kossuthovou  revolúciou  (a  Tiszovým  liberalizmom  po  Vyrovnaní,  motivovanom  tou  istou 

"ideológiou)  je mimoriadne  trefné.  Gróf  István  Széchenyi  a  jeho  "spojenci   chápali  komplikovanosť  situácie 
oveľa lepšie. 
  Nad  to  všetko,  rovnako,  ako  v Americkej  revolúcii,  pochádzalo  aj  u Vás mnoho  lojalistov  z  radov menšín, 
takými boli Josip Jelačić, Josif Rajačić, Ľudovít Štúr, Michal Miloslav Hodža a Avram Iancu. Neskôr sa striedavo 
dostavil 
pocit horkosti, najprv pre Maďarov a potom pre ich etnické menšiny. V očiach tých, ktorí ešte v rokoch 1848, 
1849 zanietene bojovali za dynastiu, boli zradou cisárove snahy o zmierenie s Maďarmi rovnako, ako bolo v 
očiach Cára  zradou  to,  keď  cisár  František  Jozef  I.  odmietol  účasť  v Krymskej  vojne po  jeho  boku. Rusi  sa 
potom  Rakúsku  "odmenili"  neutralitou  v  roku  1866,  keď  Rakúsko  potrebovalo  ruskú  pomoc  v  boji  proti 
Bismarckovi. Keď v roku 1867 získali Maďari plnú suverenitu, ich nasledovné maďarizačné snahy nešťastne 
viedli až k Trianonu. 
  Ani  jednému  ľudu Maďarského  kráľovstva  tieto  výsledky  nepriniesli  žiaden  osoh!  Ale  v  každom prípade, 
zdôrazňovanie nadradeného postavenia vlastního národa nad tie ostatné a titulovanie ostatných národov za 
nepriateľov, miesto toho, aby boli vnímané za spojencov a bratov (pod společným vladárom), napokon viedlo 
 pádu všetkých týchto krajín a národov v nich. Takí ľudia, ako biskup Ottokár Prohászka alebo gróf Nándor 
ichy snáď rozumeli veciam lepšie ako Tisza senior a Tisza junior. 
k
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 Čo by sme mali vedieť o situácii katolíckeho tradicionalizmu v Spojených štátoch? Aká je súčasná situácia Kňaz 
ského bratstva Svätého Pia X. a sedevakantizmu?  
 
  Povedal by som, že situácia je možno ružovejšia, než je tomu v mnohých iných krajinách, hoci zďaleka nie je 
ideálnou.Od vydania Motu Proprio v roku 2007 a obzvlášť, odkedy vymenoval Benedikt XVI. viacero bisku‐
pov,  dochádza k  exponenciálnemu  rastu počtu kongregácií,  schválených diecéznymi biskupmi. Novým pre‐
kladom Novus Ordo do anglického jazyka sa veci zlepšujú, avšak zďaleka nie tak rýchlo, ako by sme si priali. 



  Pozícia Kňazského bratstva Svätého Pia X. je u nás pravdepodobne silnejšia, ako hocikde inde mimo Franc‐
úzska, možno dokonca silnejšia, než vo Francúzsku samotnom. Či už Bratstvo príjme a schváli Preambulu z 
Ríma, alebo nie, faktom je, že Svätou Stolicou zvolaný Druhý vatikánsky koncil, ktorý bol povolaný na prero‐
ovanie  sporných otázok, bol pozitívnou udalosťou. Sedevacantistické hnutie  je mimoriadne  rozdrobené,  v 
odstate nepriehľadné. 
k
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 Na Vašom facebookovom profile môžeme vidieť obrázok nášho dedičného kráľa Otta II. Ako si naňho spomína 
te? A prečo je pre Vás jeho osobnosť takou dôležitou?  
 
  To je z časti osobné. Ako som napísal v jednom článku, uverejnenom v magazíne Taki, písal som si s ním ešte 
v časoch mojich středoškolských štúdií.  Jeho mnohovrstevné dielo na mňa zanechalo veľký dojem, význam‐
ným 
spôsobom ovplyvnil vývoj môjho náhľadu vo veciach politiky a viery. Neopísateľne závidím všetkým, ktorí k 
nemu cítili lojalitu ako k svojmu suverénnemu vládcovi. Môžem s istotou vyhlásiť, mal som ho tak rád, ako by 
som len mohol mať rád svojho panovníka. Nehľadiac na to, bol obdivuhodným človekom. Bol jedným z váž‐
nych kormidelníkov dejín,  nikdy nebol  rozladený,  znechutený,  pritom nepracoval  iba pre  svoje národy,  ale 
pre celú Európu, pre Kresťanstvo, akýmkoľvek spôsobom, akým to  len bolo možné.  Je znakom degenerácie 
nášho veku, že takýto nadaný a dobromyseľný človek nemohol zaujať najvyšší stupeň výkonu moci, pričom 
ľuďom malého štýlu, zďaleka nie takého rozsahu kvalít, bola daná tá možnosť, viesť jeho dedičstvo od hor‐
šieho k horšiemu. Aká mohla byť Európa, ktorej by bol tento muž vodcom, miesto tých v Brusseli sídliacich 
bánd byrokratov bez tváre! Pre nás, ktorí sme ho poznali, alebo pre ktorých boli náš zápas a naše snaženia 
prepojené  s  tými  jeho,  bude naveky príkladom. Tým  televíznym  spoločnostiam,  ktoré  sa  snažili  predstaviť 
jeho pohreb v svetle toho, že ide o pozostatok epochy, ktorá sa už nikdy nevráti, by som odkázal len toľko, aby 
sa pozreli, jako početní synovia národa, vlasti a jej korunná hlava spoločne prespevujú "Gott erhalte" ("Zacho‐
vaj nám, Hospodine" bola hymnou Rakúskej monarchie do roku 1918) pred Kapuzinerkirche. 
  Modlím sa zaňho a tiež za to, aby jedného dňa mohli jeho nástupcovia vládnuť tam, kde mal panovať on. Ale 
i raz nadíde ten čas alebo nie, či sa ja ešte toho dožijem, alebo to nastane neskôr, tí, ktorí túžia po vláde trónu 
 oltára, musia pokračovať v práci, v nemalej miere pod vplyvom jeho príkladu a jeho diela. 
č
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  Napokon, no nie v poslednom rade, aký máte odkaz pre maďarských monarchistov?  
 
  V roku 2009 som bol na sviatok Troch kráľov v Budapešti, kde som sa vo farskom kostole Panny Márie zú‐
častnil na Svätej Omši, slúženej v tzv. "tridentskom ríte". Bola to slávnostná, spievaná Omša, s dielami Haydna. 
Nádherný kostol, v barokovom štýle, na Omši bolo účastných veľmi veľa mladých ľudí. Vo svojom vnútri som 
si uvedomil, že nepriatelia Viery vedia len rúcať, stavať nedokážu. Všetko, čo robí život hodnotnejším ‐ nád‐
herné 
umenie a hudba, radosť mladosti, rodinná radosť, zbožnosť a pokora – patria k Viere, náboženstvu. Jej nepria‐
telia môžu zboriť a zničiť všetko, ale jej deti to všetku znovu vystavajú. To je Vaše dedičstvo: Koruna Svätého 
Štefana, svätci Maďarského kráľovstva, Vaša ochrana kresťanstva a Európy, postoj odvážnej šľachty na pod‐
poru Márie Terézie, gróf István Széchenyi a napokon tí ľudia, ktorí vytrvali v podpore blahoslavenému Karlo‐
vi IV. při jeho reštauračných pokusoch. 
  Vy ste skutočne požehnaní takým historickým pozadím, že až môže byť ťažké, byť toho hoden. Ale ako ste 
ukázali aj v 1956‐om, duch Maďarska nemôže zahynúť, môže sa len na určitý čas schovať. No pamätajte na to, 
že vo všetkých nástupníckych štátoch Habsburskej Ríše, ako aj po celej Európe a tiež v zámorí sú takí, ktorí 
veria v presne to isté, čo Vy. Obzvlášť v dňoch globalizácie je dôležité, aby ste vedeli o tých, ktorí sa snažia o 
tie isté ciele, ako Vy. Nech sú to Slováci, Chorváti alebo iní. 
  Nech je Maďarsko skutočne krajinou Svätej Koruny a jeho susedia sa k nemu budú nevyhnutne približovať, 
nie ako k dobyvateľovi, ale ako k partnerovi pri znovuvybudovaní Svätým Štefanom vytvorenej kresťanskej 
ríše. Mnohé kapitoly dejín Strednej Európy boli písané krvou, no zďaleka nie celé dejiny.  Je mojou horúcou 
nádejou, aby každý ľud, ktorý kedysi žil pod Svätoštefanskou Korunou hľadel na seba a ostatných, ale tiež na 
vojich susedov v Rakúsku, Srbsku, Rumunsku, či Poľsku, ako na nich hľadel tento ich výnimočný kráľ (Otto) 
 jeho svätí predchodcovia ‐ ako na bratov, pod smerovaním jedného spoločného otca. 
s
a

rsku? 
 
  Na záver opäťjedna osobná otázka. Kedy Vás môžeme opäť privítať v Maďa
 
  Verte mi, kedykoľvek sa rád vrátim do Maďarska, keď si to budete priať. 
 
 
 



18CÍRKEV a MONARCHIE – srpen 2012 

Církevní restituce 
 
Vážení kolegové, 
  Dovoluji  si Vás upozornit na  server  Novinky.cz z dneš
ního dne. Je tam uvedený článek, který se týká petice, jež 
podporuje  církevní  restituce.  Petice  podobného  rázu  již 
byly  zveřejněny.  Mne  ovšem  zaujala  skupina  lidí,  kteří 
tuto petici podepsali. Je to široká skupina od populistů až 
po osobnosti, kterých  si vážím.  Je  to konečně petice, kdy 
pomocí  mediálně   známých   osobnosti  snad  bude  této 
věci dána větší pozornost našimi sdělovacími prostředky. 
Ta petice je určitě uzavřená a nemá smysl se pokusit k ní 
připojit. Ono by to ani nebylo vhodné. Možná by ale bylo 
rozumné, se k této petici, pokud to uznáte za vhodné, při
pojit  jako k celku a  pokusit se šířit  její podporu alespoň 
a našich stránkách, případně jinými prostředky. 

 Podle nich církev na něj nemá právo, protože ho nevlastnila. 
Upozorňují také, že církev již některý majetek pro svoji činnost 
dostala. 
8. srpna 2012  http://www.lidovky.cz/umelci-cirkevni-restituce-by-
se-nemely-stat-predvolebnim-tematem-p9j-
/ln_domov.asp?c=A120808_102205_ln_domov_hm
 
Jiřina Jirásková, herečka 
Lucie Bílá, zpěvačka 
Dagmar Havlová, herečka 
Jiří Strach, režisér 
David Švehlík, herec 
Miloš Urban, spisovatel 
Pavel Kříž, herec 
Ivan Trojan, herec 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Jaroslav Šerých, malíř 

Anna Šerých, muzikolog 
Václav Hudeček, houslista 
Jiří Lobkowicz, podnikatel, Mělník 
Zdeněk Rotrekl, básník, Brno 
Lenka Marušková, reprezentantka ČR ve sportovní střelbě 
Naděžda Kavalírová, předsedkyně Konfederace politických 
vězňů, Praha 
Doc. Jaroslav Med, literární historik, Praha 
Pavlína Filipovská, zpěvačka, Praha 
František Filip, režisér, Praha 
Adolf Born, výtvarník, Praha 
Vít Karas, režisér, Praha  
 
ozn.  Red.  – Bohužel  se  nám  doteď  nepodařilo  zjistit, 
de se tato petice podepisuje. 
P
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 pozdravem Bohumír Frelich  

Umělci podporují církevní restituce, 
 
PRAHA - Téměř čtyři desítky osobností českého kulturního, 
sportovního i veřejného života věří, že zákon o církevních 
restitucích, který má nyní projednat Senát, po více než 20 
letech od listopadu 1989 částečně vyrovná křivdy způsobené 
komunistickým režimem církvím a věřícím. 
  Signatáři provolání by rovněž uvítali, kdyby se celá věc nestala 
"politickou a ideologickou zbraní" v nadcházejících krajských 
volbách. 
Švehlík, Trojan, Jirásková i Havlová 
  "Lze konečně přijmout zákon, který jednou provždy vyřeší otáz-
ku, kdo na koho doplácí," píší v provolání, jehož text ČTK poskytl 
režisér Jiří Strach. Vedle něj svůj podpis připojili například i herci 
David Švehlík, Ivan Trojan, Jiřina Jirásková nebo Dagmar Havlo-
vá, zpěvačky Lucie Bílá a Pavlína Filipovská, houslista Václav 
Hudeček, básník Zdeněk Rotrekl, podnikatel Jiří Lobkowicz nebo 
i česká reprezentantka ve sportovní střelbě Lenka Marušková a 
předsedkyně Konfederace politických vězňů Naděžda Kavalírová.
 
  Vládní návrh zákona o majetkovém vyrovnání státu s církvemi 
má ve středu posoudit senátní výbor. Návrh zřejmě ale v Senátu 
narazí na nesouhlas levicové opozice, Horní parlamentní komora 
tak předlohu pravděpodobně vrátí do Poslanecké sněmovny. 
Církve budou hospodařit samostatně 
Zákon počítá s tím, že církve by měly dostat asi polovinu někdej-
šího majetku v hodnotě zhruba 75 miliard korun, který je v držení 
státu. Za ostatní majetek pak mají získat náhradu 59 miliard ko-
run během 30 let. K této částce by se ovšem připočítávala infla-
ce. Stát by naopak církvím přestal hradit platy duchovních. 
"Má jít o vyrovnání, kdy nebudeme církve platit z našich daní, ale 
budou hospodařit samostatně na vlastní odpovědnost," uvedli k 
navrhovanému zákonu signatáři provolání. Zmínili v této souvis-
losti rovněž pomoc církví společnosti, a to prostřednictvím jejich 
škol, nemocnic, hospiců a charity. 
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Milí přátelé, 
právě jsme dostali velmi příznivou zprávu od Otce arci
biskupa Graubnera. Píše, že vznik Sdružení pro blahoře
čení císařovny Zity v ČR přijímá jako dobrou věc hodnou 
podpory. Naši žádost  již projednal s panem kardinálem 
Dukou a předal ji sekretariátu ČBK. Předpokládá, že na 
příští  schůzi  ČBK bude vznik Sdružení  schválen pro ce
lou  Českou  republiku.  Bude  se  tedy  jednat  o  sdružení 
křesťanů podle Kodexu kanonického práva. 
Mám  samozřejmě obrovskou  radost, že  se naše víc než 
roční úsilí snad blíží k uskutečnění. Jak jsem asi většině z 
vás psala už dřív, spolu s kolegyněmi Janou Balharovou 
a Magdou Volkovou jsme vytvořily přípravný výbor, kte
rý vznik sdružení připravuje. Na nějaké ustavující schůzi 
pak budou schváleny stanovy a podle nich zvoleny orgá
ny sdružení. Proto bychom potřebovaly vědět, kdo z vás 
má o činnost sdružení natolik vážný zájem, aby se chtěl 
stát jeho členem. Zároveň uvítáme jakékoli vaše postře
y a náměty.  h
  
 
Srdečně, Lucie Cekotová 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

  "Postupné splácení během třiceti let nebude o mnoho vyšší než 
nynější platby ze státního rozpočtu, které tvoří necelé dvě tisíciny 
rozpočtových výdajů. Pro představu: za tuto částku bylo nakou-
peno 15 obrněných transportérů Pandur," dodali podepsaní. 
Několik občanských sdružení a iniciativ v čele s aktivistkou Len-
kou Procházkovou má k vrácení majetku církev ale jiný názor. 

 
 
 
 
 
 

http://produkty.topkontakt.idnes.cz/p/poznejte-kvalitu-na-prvni-pohled/10950133?rtype=V&rmain=7838525&ritem=10950133&rclanek=13534057&rslovo=434630&showdirect=1
http://produkty.topkontakt.idnes.cz/p/jak-uspesne-ridit-firmu/11068066?rtype=V&rmain=7849188&ritem=11068066&rclanek=13534057&rslovo=457562&showdirect=1
http://produkty.topkontakt.idnes.cz/p/casopis-dtest-vite-jak-usetrit-pri-nakupech/10950139?rtype=V&rmain=7838526&ritem=10950139&rclanek=13534057&rslovo=445496&showdirect=1
http://produkty.topkontakt.idnes.cz/p/nabidka-prace-v-cr-a-v-zahranici-profesiacz-11046545/11046545?rtype=V&rmain=7841881&ritem=11046545&rclanek=13534057&rslovo=489331&showdirect=1


 (jeden z následků jedné internetové diskuse) 
  …Do tohoto okamžiku jsem se domnival, že Koruna Česká je jedním z nejbližších přirozených spojenců Konzer
vativni strany na nasí politické scéně. Pokud by se mělo ukázat, ze Koruna Česká považuje za smysl lidské exis
tence "vytvoření Královstvi Božiho na zemi" a že o to hodlá "usilovat v politické a společenské rovině", nezbylo by 
mi, než tento svůj názor zásadně přehodnotit... 
  Diky za temata k zamysleni. Srdecne, Jan Kubalčik 

Pane Kubalčíku, 
  nechtěl jsem rozvířit teologickou diskusi. Zapojil jsem se do oné emailové bouře proto, abych zamezil další‐
mu názorovému sváru v politické rovině, a to se mi víceméně povedlo. 
  Koruna Česká si pochopitelně neklade za cíl vytvoření Království Božího na zemi a nikde v jejím programu o 
tom není ani zmínka. Nejsme heretici. To, že  jsme křesťané, ale znamená, že k víře přistupujeme z různých 
úhlů a s různou osobní zkušeností s Bohem. Pro někoho je to hluboký osobní prožitek a vztah, pro jiného ví‐
ceméně  jen  jiný  filosofický  systém. Mezi  tím existuje  celá  škála poloh a  těmito diskusemi  se  spíše  snažíme 
dohledávat, učit se, chápat se navzájem. Alespoň doufám. 
  Osobně s vámi naprosto souhlasím. Dogma je pouze vyvrcholením procesu, který chápu jako růst a nabývání 
plnosti základní informace zjevené v Ježíši Kristu. Tak je dogma zcela integrální jak s Ježíšem a apoštoly, tak i 
se starozákonnými proroctvími. Právě vnitřní integrita zjevení a sdělení byla základním vodítkem pro očiště‐
ní kanonických spisů od apokryfních a gnostických experimentů. Gnóze je vůbec zajímavá záležitost a neustá‐
le se nám vrací, v současnosti například v některých podobách vědy, kdy je rozumové poznání chápáno jako 
klíč k tajemství světa (sdílené poze zasvěcenými a vykladači) a je zapomínáno na to, že jde o nástroj nedoko‐
nalého člověka, kdy je takzvané vědění používáno jako nástroj k vytěsnění zázraku a zjevení. Jsem v souladu s 
řeckými skeptiky, kteří říkali, že nelze nic doopravdy vědět a s Hebrejci, kteří věřili, že vědět lze jen to, co bylo 
od Boha zjeveno. 
  V otázce  chápání prvotní  Ježíšovy  informace, kterou  inertní  řecký myšlenkový  stroj přetvořil  v  teologický 
systém (sv. Pavel, Origenes aj.), se apoštolové nacházeli v roli těch, kdo přemýšlí o zemi z výšky 100 metrů a 
impuls k jejich přemýšlení jim dal prvotní dotek nohou o skutečnou zemi. Církev se postupem staletí dopra‐
covala k pohledu lidí, kteří se dívají na totéž z oběžné dráhy a zároveň se mohou i dotýkat. Proto dnes nemlu‐
ví o zemi, ale o Zemi a chápou lépe plnost Ježíšovy informace. Vašimi slovy: Církev dogma netvoří, ale nalézá. 
Naopak mnohé podoby vědy dnes Pravdu nenalézají, ale snaží se ji pyšně a troufale vytvářet a konstruovat. 
Navíc z toho dělají  tajemství  jen pro zasvěcené, což  je možná nejlepší charakteristika gnosticismu jako mo‐
cenského nástroje. 
  Chápu, že pro mnohé lidi je nesmírně těžké začít se spoléhat na "jakési" zjevení, na něco jiného než na sebe a 
své vlastní  schopnosti. Zoufale konstruují a syntetizují,  třebas  i  s pomocí  fragmentů křesťanství,  jen aby se 
nemuseli spoléhat. Spoléhat se nemohou proto, že Krista doopravdy neznají a nemají s ním důvěrný vztah. A 
přesně tudy probíhá hranice mezi myšlením o křesťanství a skutečným křesťanstvím. Mezi cestou ke spáse a 
hledáním jak SE sám spasit. Paradoxně právě ti, kteří se nedotýkají země (nemají s Kristem reálný vztah) nás, 
kteří občas dotek tajemství okusíme, často nazývají idealisty.  
  Jsem katolíkem mimo jiné hlavně proto, že právě tato Církev udržela a uchovala vnitřní integritu prvotní a 
později i rozvinuté informace. Samozřejmě, že mnozí její členové i představitelé chybují a hřeší, neboť jsou to 
nedokonalí lidé. Ale církev jako taková udržuje a střeží základní měřítko, podle něhož lze chybu vůbec nazvat 
chybou a rozpoznat ji. To měřítko je neměnné, stálé a spolehlivé. Kantovská morálka oddělená od Boha (zdro‐
je) je neudržitelná. V dogmatu máme základní mapu hodnot a základní orientaci ve světě, díky němu můžeme 
volit cestu. V chaosu bez měřítek i v chaosu mnoha osobních rozumových měřítek by se jakákoliv volba stala 
nesmyslnou a člověku by nebylo nic platné, že je svobodný a může volit svou cestu. Ale i dogma by se bez ži‐
vého Krista stalo jen systémem, který by degeneroval. Dogma není nic mrtvého a schematického, dokud je tu 
živý Kristus a jednající Duch svatý. 
  Proto  i  pro mne  a myslím,  že  i  pro  většinu  členů Koruny  České  není  politika  ničím  libovolným.  V  něčem 
zkrátka kompromisy dělat nemůžeme, byť by slibovaly jakýkoliv úspěch. Základní měřítko máme s církví spo‐
lečné, a kdybychom z něho slevili kvůli momentálnímu politickému úspěchu, nebyl bych v KČ ani vteřinu. A 
máme společné nejen měřítko, ale i podobu úspěchu. Pochybuji, že sami apoštolové, dokud nepochopili celek 
a smysl dějů, považovali Ježíše za úspěšného muže. Víme ze Skutků, že byli zmateni.  Jejich chápání úspěchu 
bylo příliš lidské. Přesto necouvli. Nezačali se zabývat morálkou, nevytvářeli žádný filosofický konstrukt, ale 
hlásali vzkříšeného Spasitele a Království Boží, hlásali naději na odpuštění a  smíření  se  s Bohem. Sloužíme 
(alespoň vetšinou) králi jen proto, že sloužíme Králi králů. Bez něho by ani král jako takový neměl smysl. Je to 
naše podoba služby, je to pro nás její průmět do tohoto světa. Být monarchistou jen proto, že mi monarchie z 
mnoha kalkulací vyšla jako nejpraktičtější společenský, ekonomický a organizační systém, bych asi nedokázal. 
Mrtvým věcem se sloužit nedá a zdroj živého je jen jeden. Tvůrci takových systémů jsou na své dílo většinou 
náležitě pyšní a chtějí být za svou námahu odměněni už tady na zemi. Vždy se nějak své odměny dožadují a 



 

útočí na vše ostatní, aby to jejich vyniklo. Stejně tak možná chtějí zde na zami i Království Boží. Ale tím tvoří‐
o  

PARÁDA RŮŽOVÉ HRDOSTI 
  S  odstupem  zahraniční  dovolené  čtu  na  internetu 
ohlášení  pražské  manifestace  gayů  a  lesbiček  a 
ohlasy na ně. Hradčanský pan Hájek svým výrokem o 
homosexuálech  už  posté  potvrdil,  že  si  plete  roli 
vysokého  státního  úředníka  s  bavičem  v  bulvárním 
kabaretu,  snažícím  se  provokovat  nestoudností 
absurdních tvrzení.  Jeho hradní pán opětovně v  jeho 
stínu  přibrukuje,  že  si myslí  vlastně  totéž,  jen  by  to 
řekl lépe. Co se týče podpory pražských diplomatů té 
víkendové akci, musím však po delší době souhlasit s 
Klausem: myslím  si  o  tom vlastně  totéž,  jen bych  to 
řekl jinak. To, že organizace „G and L“ jsou v dnešním 
světě  vlivná  politická  lobby  s  dlouhými  prsty  v 
médiích,  není  paranoidní  představa,  nýbrž  fakt; 
veřejní  činitelé včetně diplomatů  se  jim neradi  staví 
do  cesty.  Klausova  nonkonformní  statečnost  v  této 
věci  je  ovšem  poněkud  zpochybněna  tím,  že  on  po 
svých  mnohých  Hájka  hodných  výrocích  na 
mezinárodním poli už nemá mnoho co ztratit.  
  Pražský  pochod  neuvidím  ani  v  televizních 
zprávách, budu v cizině, hodnotit jej nemohu. Narazil 
jsem  na  pár  podobných  akcí  na  ulicích  evropských 
metropolí  a  musím  se  přiznat,  že  se  mi  můj  dost 
konzervativní  žaludek  obracel  nad  tím  ohňostrojem 
nevkusu  a  obscenity.  Ale  nechci  nechat  svému 
žaludku  a  soukromému  vkusu  vládu  nad  svým 
úsudkem: prostě  se mi  zdá,  že  je  to kromě  juvenilní 
maškarády výraz rezignace určité skupiny na to, aby 
byla  uznána  většinovou  společností  –  tedy  jí  už  jen 
provokuje.  V  Čechách  je  to  provokování  trochu 
zbytečné:  Češi  jsou  k  homosexuálům většinou  velmi 
tolerantní;  i  když  nevím,  zda  je  to  opravdu  ctnost 
tolerance, nebo spíš  „laciná  tolerance“  lhostejnosti  k 
okolí  a  důsledek  devastace  smyslu  pro  rozlišování 
hodnot.  Rozhodně  bych  takové  akce  neradil 
zakazovat nebo na ně útočit, nejsme naštěstí v Rusku 
nebo v oné  části Polska, naslouchající Rádiu Maryja; 
pan  Bátora  a  jeho  strašidla  z  D.O.S.T.  naštěstí  u  nás 
zřejmě  zůstanou  okrajovou  exotickou  sektou.  Ale 
nevidím  ani  důvod,  proč  by  podobné  akce  měly 
hledat  a  nacházet  zvláštní  úřední,  politickou  a 
diplomatickou  podporu  a  potlesk.  Proč  jim 
neponechat  prostě  charakter  jedné  z  okrajových 
skupinových slavností?  
  Ve  své  psychoterapeutické  klinické  praxi  a  nyní  ve 
lužbě zpovědníka jsem poznal zblízka osudy mnoha 
idí, s kterými si bez jejich volby příroda  
s
l
 

zahrála  tak,  že  je  touha  po  intimitě  přivádí  k  lidem 
stejného pohlaví. Vím o jejich těžkostech a nikdy bych 
se  neopovážil  na  ně,  ani  na  kvalitu  jejich  citových 
vazeb  s  jejich partnery,  házet  kameny zatracení.  Seč 
jsem mohl, snažil jsem se, aby pro ně a jejich nemalé 
problémy  byl  ve  společnosti  a  hlavně  v  církvi  a 
křesťanských  kruzích  větší  prostor  vstřícnějšího 
pochopení.  Snahy  fundamentalistů  prohlašovat  sám 
jejich  sklon  za  hřích,  odsuzovat  je,  „léčit  je“  či 
podrobovat  exorcismům  jako  posedlé  ďáblem 
považuji za hřích bigotnosti proti zdravému rozumu, 
onomu velkému Božímu daru.  
 Znám  zejména  v  intelektuálních  a  uměleckých 
kruzích  řadu  gayů,  kteří  se  nijak  úzkostlivě 
neskrývají se svým citovým zaměřením, ale nikdy by 
nešli  exhibovat  na  podobné  manifestace,  ani  by je 
nenapadlo  usilovat  o  uzavírání  úředních  sňatků  a 
někteří  z  nich  dokonce  považují  (podobně  jako  já) 
obecné  „právo  na  adopci  dětí“  pro  stejnopohlavní 
páry  za  poněkud  nezodpovědné  experimentování  s 
dětmi, zvláště když na adopci toužebně čeká spousta 
manželských párů nebo i rodin (zejména křesťansky 
motivovaných),  ochotných  přijmout  do  stabilního 
prostředí velké rodiny další dítě z dětského domova. 
Lidé,  o  nichž mluvím, mají  dost  přirozené  sebeúcty, 
sebekritičnosti  a  jiných  důvodů  k  hrdosti,  než  aby 
potřebovali  na  „parádách  hrdosti“  veřejně 
demonstrovat  svou  hrdost  právě  na  svou 
homosexualitu. To, že se člověk chorobně nestydí za 
svou  sexualitu,  je  dobře;  nemusí  to  však  vést  až  k 
opačnému  sexualita  p

cím b hem jsou sami pro sebe oni. Nás pak nemají rádi, když to neuznáváme. V pozadí  je vždy rozdíl mezi 
vírou v Boha a vírou v sebe sama, která jméno Boží jen zneužívá k dosažení cíle, totiž k nahrazení Boha sebou. 
  Jako monarchista  věřím  v  úspěch,  ale  jsem  si  jistý,  že  ten  bude mít  zcela  jinou  podobu,  než  si  dokážeme 
představit. Musíme se naučit být trpěliví, nepředjímat, nepojišťovat se a sloužit bez nároku na cokoliv. Jestli 
někdo zvítězí, nebudeme to my, ale Duch svatý. Naštěstí pro nás tomu nikdo nemůže zabránit, ať už vymyslí a 
zorganizuje cokoliv. Římská říše byla velký myšlenkový a organizační úspěch, ale nakonec pouze posloužila 

tek. Vypadá to, že svět je v rozkladu, ale kdo ví? Možná jen dozrává čas na 
čujícím procesu stvoření člověka. 

Kristově církvi jako odrazový můs
další podstatnou informaci v pokra
  Díky za vaši reakci. Honza Drnek. 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

extrému,  kdy  ztrácí  řirozenou 
ochranu věcí soukromých a intimních.  
 Možná  má  nechuť  k  manifestačním  pochodům 
pramení  v  dětských  vzpomínkách  na  nucené  školní 
prvomájové  parády;  nikdo  by  mne  –  i  když  jsem 
odpůrcem  potratů  ‐ nedostal  ani  na  křesťanské 
„pochody  pro  život“  a  podobné  akce.  Jestliže  však 
plánovaná  akce Mladých  křesťanských  demokratů 
nebude  křečovitou  „truc‐akcí“  v  bátorovském  stylu, 
nýbrž  dokáže  důstojně  a  nehystericky připomenout, 
že to, co v naší společnosti je opravdu ohroženo a co 
tedy  zaslouží  víc  ochrany  a  veřejné  podpory  než 
homosexuální  menšina, které  u  nás  naštestí  nikdo 
neubližuje,  je  normální  tradiční  rodina,  pak  ji 
považuji  za  dobrou.  Ti,  kteří  dokážou  i  v  nestabilní 
společnosti  založit  rodinu,  zachovat  manželskou 

ovat děti a postarat se o 
.  

věrnost, zplodit a dobře vych
staré rodiče, asi opravdu mohou být na co hrdí
Uveřejněno v LN 12. 8. 2011 
http://halik.cz/clanky/pride_parade2011.php
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Pochod a Radecký 
 
Viribus Unitis ‐  Facta non Verba! 
  Vážené  dámy,  vážení  pánové,  před  nějakým  časem 
jsme,  v  podstatě  na  půdě  Místní  společnosti  Praha 
6,7  a  okolí,  založili  výše  představené  Občanské 
sdružení Radecký. Mnozí již o nás víte, ostatním se 
hlásíme.  Sdružení  již  žije  vlastním  životem,  mimo 
stranické  hranice,  ale  samozřejmě  v  duchu  našich 
plánů  a  přání.  Doporučujeme  Vám  proto  prohlídku 
našich stránek www.radecky.org a pokud souhlasíte 
s naším záměrem navrátit čest a slávu polnímu mar‐
šálovi  hraběti  Radeckému  z  Radče  a  obnovit  jeho 
skvělý  pomník  na  Malostranském  náměstí,  přidejte 
se  k  nám. Rádi  bychom Vás  uvítali  jako  členy,  nebo 
jako podporovatele ‐ k některé z těchto rolí se může‐

ánek. 
áci. 

te  přihlásit  v  příslušných  rubrikách  našich  str
aši podporu a těšíme se na spolupr
í výboru O. S. Radecký 1766 – 2016 

Očekáváme V
 zastoupenV
Jan E. Bárta 
 
  Vážené dámy, vážení pánové, dovoluji si informovat 
o  datu  letošních  oslav Maršála Radeckého  v Olo
mouci.  Oslavy  maršála  Radeckého  (mezinárodní 
přehlídka vojenských kapel) bude v so 1. 9. od 10/00 
do 17/00 na Horním náměstí v Olomouci. Na Horním 
náměstí můžete rovněž zhlédnout dnes dokončenou 

y  kapucínského  kostela,  opatřeného 
vou z produkce mé firmy 

opravu  fasád
ápennou barv
  Jan E. Bárta 
 
  Blíží  se  každoročně  opakovaná  akce  Koruny  České 
Pochod  za  monarchii,  která  se  uskuteční  přímo  28. 
října letošního roku. 
  Této odpolední akci předchází vždy dopoledne jako 
samostatná  akce  setkání  příznivců  myšlenky  na 
obnovení  pomníku  maršála  Radeckého  z Radče 
na  Malostransklém  náměstí.  Tentokrát  se  akce 
zřejmě odehraje v režii Občanského sdružení Radec‐
ý  a  situace  vypadá  tak,  že  obnovení  pomníku  na 
padnutí. 
k
s
  Vyzýváme  proto  příslušníky  vojensko
historických  jednotek,  aby  si 28.  října  letošního 
roku  udělali  čas  a  podpořili  v uniformách  v co 

nnejhojnějším  počtu  (beze  zbraní),  ejlépe 
v celých jednotkách svou účastí tuto akci. 
  Akce  nebude  nikterak  propagovat  Korunu  Českou 

 jako  politickou  stranu,  i  když  se  členové  a  příznivci
jistě individuálně zúčastní. 
  Je  zapotřebí  dát  najevo,  že  zájem  na  obnovení  po‐
níku  nemá  jen  hrstka  monarchistů,  že  jde  o  širší m

zájem české a moravské veřejnosti. 

ttp://www.radecky.org/index.php/polemika
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Televizní  rozhovor  s  Janem  Bártou  a  Zdeňkem
Zacpalem  
Pátek, 15 Červen 2012 00:42  
  V souvislosti s průvodem proti obnově pomníku maršála
Radeckého a pražského mariánského sloupu přinesla Čes‐
ká  telezvize  krátký  rozhovor,  ve  kterém  měli  zástupci
obou  stran  sporu možnost  prezentovat  svůj  postoj  k  ob‐
novení  pomníku.  Za  sdružení  Radecký  1766‐2016 mluvil
náš místopředseda pan architekt Bárta, za opačnou stranu
známý odpůrce pan Zacpal. 
 Celý  rozhovor můžete  zhlédnout   na  stránkách České  te‐
evizel . 
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Svaz c. k. vojenských vysloužilců Koruny české 
 
SLAVNOSTNÍ OTEVŘENÍ NAŠÍ EXPOZICE VE ŠLUKNOVSKÉM ZÁMKU 
  Dne 14. 7.2012 v 10:00 hod. byla slavnostně 
otevřena expozice Svazu c. k. vojenských vy-
sloužilců zemí Koruny české, v prostorách 
šluknovského zámku. Expozice nese název 
"Šluknovsko, vojenští vysloužilci a Velká 
válka" a k videní je mnoho zajímavých 
předmětů a fotografií, dokumentující Velkou 
válku ve vztahu ke zdejšímu regionu. V den 
zahájení, si mohli návštěvníci prohlédnout 
naprosto unikátní kolekci střeleckých dekorací 
z období rakousko-uherské monarchie. 
Bohužel, výstava, těchto dekorací byla časově 
omezena pouze na zahajovací den! Během slav-
nostního otevření expozice diskutovali 
návštěvníci přímo s členy Svazu, při společné 
prohlídce expozice a následně i během odborné 
přednášky. Doufáme, že expozice bude vítaným oživením, ve snaze rozvoje kulturního života, v našem regionu. 
Srdečně zváni jsou všichni příznivci první světové války a historie obecně.                                                     HD  
 
JALOVÁ SOBOTA A PLODNÁ NEDĚLE VE FILIPOVĚ 
  V sobotu 30. 6. 2012 jsme vyrazili opět do terénu a chystali jsme 
se znovu pátrat po stopách první světové války ve Šluknovském 
výběžku.  Protože  Milan  s  Vendou  šli  pokoušet  štěstí  s 
detektorem,  vyrazili  jsme v minimální  sestavě  ‐ Radek a Hynek. 
Neměli  jsme úplně  jasný  cíl  pátrání  a  tak  jsme  se  nejdříve  zašli 
podívat na šluknovské pomníky padlým, při pohledu na ně, jsem 
si  vzpomněl  na  pohlednici,  kterou  jsem  měl  u  sebe  v  albumu. 
Pohlednici  jsem  okamžitě  nalistoval  a  už  jsme  si  prohlíželi 
pomník, který ve Filipově vztyčili  svým padlým druhům turneři. 
Tím pádem bylo rozhodnuto a už za chviličku jsme byli na cestě 
do  Filipova.  Po  krátké  cestě  jsme  přijížděli  po  hlavní  silnici  z 
Jiříkova  do  Filipova  a  Radek mě  upozornil  na  budovu  po  pravé 
straně,  která  měla  původní  průčelí  s  letopočtem.  Dle  Radka  se 
podobala  stylem architektury  "Turnhalle",  ale  já ho odbyl  s  tím, 
že  se  jedná o  fabričku. Vzhledem  k  tomu,  že  jsme neměli  žádný 
typ  na  konkrétního  místního  pamětníka,  rozhodli  jsme  se  pro 
osvědčenou metodu ‐ navštívit místní hospodu. Bohužel, vzhlem 
k  parnému počasí  jsme  byli  jedinými  hosty  a  po  zjištění,  že  ani 
personál  není  místní,  jsme  se  vzdali  všech  nadějí,  že  něco  o 
pomnících ve Filipově zjistíme. Zkusili jsme ještě poslední naději, 
kterou byl místní hřbitov, po krátkém hledání jsme byli alespoň v 
tomto  pátrání  úspěšní.  Avšak  ihned po příjezdu,  jsme  zjistili,  že 
hřbitov  je  totálně  zdevastovaný  a  zarostlý.  Přesto  jsme  se 
odhodlali  jej  prozkoumat,  což přineslo asi  největší  událost dne  ‐ 

 

 

Radek šlápnul do exkrementu a  já mu prorokoval, že bude mít štěstí a najde pomník. V  té chvíli  jsem ještě
nevěděl, že následující den se tak skutečně stane. 
  V neděli jsme vyrazili opět ve dvou a po standardním objíždění pamětníků, které nepřineslo opět žádný vý‐
sledek, jsme přibrzdili u pana Josefa Edera ve Filipově a po rychlém seznámení, už v ruce držel naši fotografii 
turnerského pomníku padlým. Bohužel  ani  on nám nedokázal  říct,  kde pomník  stál  a  poradil  nám pouze  s 
umístěním pomníku, který nechala zhotovit obec, jehož poloha je ovšem všeobecně známa. Na cestu nám ješ‐
tě potvrdil, že ona budova s letopočtem v průčelí bývala skutečně Turnhalle a my vyrazili směrem k pomníku, 
který jsme včera těsně minuly. Po chvilce cesty už jsme si prohlíželi krásný pomník padlým vojákům v první 
světové válce a konstatovali jsme, že je ve velmi slušném stavu. Když jsme provedli fotodokumentaci, vyrazili 
jsme směrem k Turnhalle, nynější sokolovně. Když jsme dorazili na místo, okamžitě jsme poznali, že pátráme 
správným  směrem,  domy  obklopující  sokolovnu,  velmi  připomínaly  stavby  zachycené  na  fotografii.  Začali 
jsme s podrobnou obhlídkou, ale to už na mě volal Radek, že pomník našel! A, opravdu, v pravém zadním ro‐



 

hu, přilehlého hřiště,  stál  sokl pomníku, který  jsme včera marně hledali.  Jeho vrchní část  ležela  jen několik 
desítek centimetrů od paty soklu a byla z části pod zemí, deska z černého skla, se jmény padlých samozřejmě 
chyběla. Po chvilce lopotění se Radkovi podařilo polní lopatkou odkrýt část pomníku, která byla pod zemí, a 
už jsme volali Milanovi, aby přijel s pickupem a mohli jsme pomník odvézt, aby ho někdo ještě více neponičil. 
Milan dorazil za chvilku, ale bohužel jsme zjistili, že odvézt vrchní část pomníku, je nad síly jeho stroje. Nele‐
nili jsme a po chvilce vyptávání v okolí, jsme oslovili hodného domoroce s traktorem, který nám pomník po‐
mohl odvézt do bezpečí. Věříme, že se nám pomník podaří zrekonstruovat do původní podoby a navrátit mu 
jeho původní účel. Jistě to nebude jednoduchý úkol, zejména vzhledem k množství akcí, které nás v nejbližší 
době čekají,  ale  snad se nám podaří vyšetřit nějaký čas a  sehnat potřebné  finance, aby se dílo podařilo, ve 
smyslu hesla VIRIBUS UNITIS.                                          HD 
 
SRDEČNĚ VÁS ZVEME, NA NAŠI DALŠÍ
  V sobotu 1. 9. 2012 v 10:30 hod. se sejdeme 
na  šluknovském  náměstí,  abychom  se  v 
průvodu  vydali  na místní  hřbitov,  kde  bude 
provedeno  požehnání  nově 
zrekonstruovaným  náhrobním  křížům 
vojáků pohřbeným na tomto hřbitově. Vojáci 
zde byli pohřbeni během první světové války 
a  jedná  se  především  o  vojáky  zemřelé  v 
místním  lazaretu,  ale  někteří  ze  zde 
pochovaných, padli přímo na  frontě a byli  k 
pohřbení  převezeni  do  svého  domova.  Poté 
co  průvod  dorazí  k  hrobům,  promluví 
představený  Svazu  pan  Milan  Vašíček, 
následně dostanou slovo představitelé města 
Šluknova  a  další  významné  osobnosti,  které 
mezi  nás  zavítají.  Poté  požehná  kanovník 
Karel Havelka novým křížům na hrobech vojáků, jednotkou v historických uniformách bude vystřelena čestná 
salva a budou předána vyznamenání osobám, které se o rekonstrukci památky zasloužili. Rozejdeme se tra‐
dičně po zaznění Rakouské císařské hymn í 
 podobě kančího guláše, točeného piva a

 AKCI  

y. Po ukončení akce na hřbitově jsme pro hosty připravili pohoštěn
 i něčeho ostřejšího. 
                                                                                                                          HD  

v

 
  V současné době probíhá v Čechách tradiční akce Reguly Pragensis – Pouť k českým sopkám.  Jde o štafetovou 
pouť,  kterou  si  předávají  osamělí  poutníci.  Tímto  chci  poděkovat  Joskovi,  veliteli  10.  Landwehr  regimentu 
v Mladé Boleslavi, že z 2. na 3. 7. poskytl útočiště unavenému poutníkovi ve svém hostinci U Hymrů. A nejen úto
čiště, také dobré pivo a propečené steaky. Joska se tak svým dílem zasloužil o to, že pouť stále běží, nepřerušena 
již od 23. 6. 2012.                                                                                                               Honza Drnek, 35. IR, Plzeň 
 
 Vzpomínková akce ke 146. čí bitvy u Hradce K
  Program  byl  zahájen  v 

   výro rálové, 29. 6  3. 7. 2012 
pátek  29.  června  v 9.00  hodin 

pochodem  historických  jednotek  bojištěm  a  pokračoval  na 
Masarykově  náměstí  v Hradci  Králové  od  15.00  hodin. 
Představila se např. pruská a rakouská pěchota, dělostřelectvo a 
jezdectvo,  proběhla  historická módní  přehlídka  a  hrály  kapely 
Kantoři  a  Nešlapeto.  Pátečnímu  odpoledni  na  náměstí 
„odzvonil“  v 19.00  hodin  zvon  Augustin,  druhý  největší  zvon 
v Čechách. Poté se zájemci přesunuli na bojiště na Chlumu, kde 

ěhl  pochodňový  pod  22.00  hodin  prob růvod  a  pietní  akt  na 
pruském vojenském hřbitově.  
  Akce pokračovala v sobotu 30. června v 10:30 pochodem jed‐
notek  bojištěm  na  Chlumu,  centrálním  pietním  aktem  u  Baterie mrtvých  a  koncertem  historické  kapely  6. 
praporu  polních myslivců.  Ve  14.00  hodin  vypukla  velkolepá  bitevní  scéna  „1866 – porážka zbrojmistra 
Benedeka“.  Bitevní  scény  se  zúčastnilo  na  500  uniformovaných  vojáků,  z  toho  cca  100  zahraničních  (Ra‐

lsko, Slovensko, USA), his  kousko, Německo, Po torické kanóny a oddíly jezdců na koních. V amfiteátru Chlum
od 16.00 hodin hrála folková skupina Kantoři. 
  V den výročí bitvy – úterý 3. července 2012 – proběhla od 18.00 hodin v Kostele Proměnění Páně na Chlu‐
mu zádušní mše za padlé v bitvě 1866 u Hradce Králové.  
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Drahomír Rybníček, B. Václavka 20/74, 674 01 Třebíč 
telefon: 568 844 553, fax: 568 842 815 
Nový uchazeč o členství v Koruně České: 
  Jsem archeolog a historik zabývající se raným středověkem, počátky státnosti atd. V  tomto ohledu bych snad 
ohl být nápomocen alespoň v tvorbě nějakých textů o počátcích knížecí vlády v Čechách apod. Jinak se samo

rád zapojím do čin
m
zřejmě  nosti KČ. Srdečně zdravím ML. 
 
  PhDr. Michal Lutovský (* 18. dubna 1961 Praha) je český archeolog a his‐
torik specializující se na raně středověkou archeologii. Pracuje v Ústavu ar‐
cheologické památkové péče středních Čech v Praze. 
  V letech 1980–1984 vystudoval prehistorii na Filozofické fakultě Univerzity 
Karlovy. V roce 1986 získal titul PhDr. Po studiu až do roku 1995 působil v 
Národním muzeu a od roku 1996 pracuje v Ústavu archeologické památkové 
péče středních Čech. Externě přednáší na Filozofické fakultě Univerzity Kar‐
lovy a na Západočeské univerzitě v Plzni. Zabývá se také otázkou pohřebních 
ituálů.  Je  autorem  velkého množství  odborných  i  populárních  knih  a  více 
ež stovky studií otištěných v domácím i zahraničním odborném tisku. 
r
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ISBN 978‐80‐7277‐228‐5. 

(spoluautorka Milena Bravermanová) 
• Po stopách prvních Přemyslovců. Díl III., Spr

 978‐80‐7277‐365
áva a obrana země (10121055) : od Oldřicha po Břetislava I. 

Praha : Libri, 2008. 282 s. ISBN ‐7. 
• Slované v Čechách : archeologie 6.12. století. Praha : Libri, 2009. 475 s. ISBN 978‐80‐7277‐413‐5. (spolu‐
autorka Magdalena Beranová) 
 Jižní Čechy v raném středověku. Slovanské osídlení mezi Práchní a Chýnovem. České Budějovice : Veduta, 
011. 312 s. ISBN 978‐80‐86829‐68‐5 
•
2
 
S
 
 

rdečně vítáme mezi námi. 
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Monarchistický zpravodaj je stranickým 
periodikem založeným za účelem propaga-
ce a šíření monarchistických 
myšlenek a informací pro členy a příznivce 
strany. V žádném případě není prostorem 
pro spory a polemiku. 
O zveřejnění příspěvků rozhoduje před-
sednictvo Koruny České. 

VÝBĚR ZAJÍMAVÝCH ODKAZŮ 
Stránky plukovní historie (se zaměřením na napoleonskou éru): 
http://www.primaplana.net/  
Stránky císařovny Sisi a její rodiny:  
http://erzsebet-kiralyne.blog.cz/rubrika/cisar-franz-josef-i  
Internetové muzeum JCKV Františka Josefa: I.:  
http://www.franz-josef.cz/  
Stránky František Ferdinand d´Este: 
 http://www.franzferdinand.cz/cz/Frantisek-Ferdinand/II./  
Stránky Habsburkové a jejich země: 
 http://arcidumhabsbursky.blog.cz/rubrika/citaty-a-rozhovory  
Stránky ostrostřeleckého sboru Stříbro: http://ostrostrelci.stribro.net/  
Stránky K. u K. 35 IR (2. Kompanie):  
http://www.petatricatnici.cz/index.php?option=com_frontpage&Itemi
d=1  
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DŮLEŽITÉ KONTAKTY Specifické symboly pro platby v KČ 
Ke zpřehlednění plateb přicházejících na účet KČ bylo zavedeno rozlišení pomocí 
specifických symbolů. Prosíme, používejte je, pomůžete tak identifikovat účel 
vašich plateb a správné použití prostředků, které KČ posíláte. Děkujeme! 
Platby ve prospěch KČ: 
účel  specifikace  

 
Koruna Česká 
(monarchistická strana Čech, Moravy a 
Adresa: 
Senovážné nám. 24, 110 00, Praha 
e–mail info@korunaceska.cz 

specifický symbol 
chod strany členský příspěvek 1112013* 
chod strany  dary a příspěvky příznivců 2222013* internet www.korunaceska.cz ML IČ 44266740 vydávání ML 333 
ML inzerce v ML 322 

č. účtu: 1928428359/0800 (CZK) ML příjmy z prodeje ML 300 
IBAN: CZ2808000000001721719263 ML předplatné ML 311 
předseda reklamní předměty 
Václav Srb 

odznaky KČ 444 
Jako variabilní symbol užívejte své členské, nebo rodné číslo.  

+420 603 412 671 *Poslední čtyřčíslí označuje rok, ke kterému se příspěvek vztahuje. 
vaclav.srb@korunaceska.cz 
generální sekretář 
momentálně neobsazeno 

  Dar politické straně si můžete odečíst od základu daně dle ustanovení § 20, odst. 8. zákona č. 586/92 Sb. o daních 
z příjmů. Pokud např. přispějete 10 tisíc, zaplatíte na daních jako fyzická osoba o 1500,- méně, jako právnická o 
2000,- méně. 
  Všechny dary použije Koruna Česká (monarchistická strana Čech, Moravy a Slezska) na propagaci strany. Provozní 
výdaje jsou hrazeny z členských příspěvků a z příspěvků příznivců. 
Chcete-li podpořit naši stranu darem, vyplňte a vytiskněte si návrh darovací smlouvy na webu Koruny České. 
Darovací smlouva pro právnické osoby: Formát PDF; Formát DOC  
Darovací smlouva pro fyzické osoby: Formát PDF; Formát DOC
Dar poukažte na bankovní konto Koruny České: 1928428359/0800 
Pokud proti obsahu darovací smlouvy nemáte námitek, doplňte do ní identifikaci dárce a darovanou částku, vytiskněte 
dvě vyhotovení, podepište a zašlete obratem na adresu: Koruna Česká, Senovážné náměstí 24, 110 00, Praha 1. 
Obratem Vám zašleme námi potvrzený výtisk zpět. 
V případě dotazů se obracejte na našeho GS: Bc. Aleš Hoffmann, tel.: 607 208 971, email:   
ales.hoffmann@korunaceska.cz
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http://www.ceskatelevize.cz/ivysilani/1096902795-studio-6/212411010100613/obsah/206958-obnoveni-pomniku-marsala-radeckeho/


 

 
 

NÁZORY 
Články a příspěvky v této rubrice nemusí být v souladu s oficiální linií KČ. 

 
  
  Listopadový  Generální  sněm  Koruny  České  bude  skutečně  těžkou  zkouškou  pro  naši  stranu. 
Předcházet mu  bude  ještě  zkouška  krajských  voleb,  Moravského  zenského  sněmu  a  Pochodu  za 
monarchii. 
  Monarchistický  Zpravodaj  začne  tímto  číslem  otiskovat  slušně  vedené  a  neurážlivé  diskusní 
příspěvky, přičemž upřednostní ty příspěvky, které se budou zabývat skutečnými návrhy a analýzami 
 cílem prospět celku strany a zcela vynechá příspěvky, které se budou zabývat otázkou: Kdo za  to s
může, či proroctvími typu: Já vám to říkal, kdybyste mne byli poslouchali… 
 
  KČ se  trochu podobá  lodi, která postrádá domovský přístav, v  němž by byla vítána, do něhož by se mohla 
uchylovat k opravám, do něhož by dovážela zboží a lidi, který by jí dával cíl a palivo. Takový přístav existoval 
kdysi.  Český  národ  zatím  takovým  přístavem  není  a  moc  nás  nevítá,  leda,  jako  recesitickou  atrakci. 
Panovnický  Arcidóm  nás  také  nezačleňuje  do  svých  plánů  a  nechává  nás  na  otevřeném moři  bez  úkolů  a 
konkrétních cílů. Takže plujeme sem tam, hádáme se o cíli a také o složení posádky a o tom, kdo by měl být 
kapitánem. V duchu ale už  tušíme,  že  jakákoliv  reorganizace na  lodi  samé nám přístav a  smysl naší plavbě 
nedá. Zůstáváme bludným Holanďanem, přízrakem minulosti,  jakkoliv známe všechna  tajemství  správného 

á   j  puspoř dání věcí veřejných. To, co vezeme, známe a víme, budou  eště otřebovat, tím jsem si jistý, ale kdy a 
jak, to nedokážu předpovědět. 
  Pan  Adamec  vyplul  na  malé  bárce  sám  na  moře  a  zjevně  má  pocit,  že  stát  se  prezidentem  zajistí 
monarchismu  alespoň  nějaké  kotviště  ve  státním  a  národním přístavu.  Pochopitelně  bude  odmítnut,  ať  se 
snaží jakkoliv, ať jej podpoříme či nikoliv. Možná najde své molo, ale zůstane nepovšimnutou atrakcí ve stínu 
těch velkých lodí nacionalismu, socialismu a oligarchických zájmů. Nechají ho zakotvit jen jako recesistu. Nás 
zakotvit nenechají, protože už dobře vědí, že to recese není. 
  Osobně nevím, co s tím. Není to naše vina, je to zkrátka taková dějinná konstelace. Myslím, že nám nepomůže 
být hlasitější, barevnější či osvětlenější, rozdělit naši loď a posádku na celé hejno menších lodí apod. Zkrátka 
nemáme přístav. Nemáme kam si jezdit pro úkoly, kde loď opravovat a udržovat, kde nabírat novou posádku. 
Nemáme nic, co by bylo pokračováním naší plavby na zemi. Nemáme z pevniny žádnou objednávku, ani od 
šlechty, od panovníka, od církve ani od národa. Učíme se kvalifikovaně kritizovat plavbu a cíle těch druhých, 
ale to nestačí, když není, kde vyhodit kotvu a kam zboží vyložit, když není trh, který by se dal tím, co máme, 
nasytit.  Vezeme  obrovskou  hodnotu,  a  udivuje  nás,  že  je  na  zemi  neprodejná.  Někteří  z  nás  proto  říkají, 
abychom vyprázdnili podpalubí a přijali nějakou skutečnou objednávku, jakou nabízejí na zemi v přístavech. 

e e ,  tick ěřili na žádané spotřební zboží, jen ho Nějakou podobnou naš mu zaměř ní ale realis ou, abychom se zam
zabalili do obalů monarchismu, a získali také své místo u mola. 
  Víme,  že  to,  čemu  sloužíme,  je  správné,  osvědčené  a  dobré. 
Nemůžeme se změnit, aniž bychom se nestali něčím jiným, než jsme. 
Někde tam na zemi to je, ale nemá to svůj přístav a my nevíme, jak se 
s tím spojit, proto nám naše plavba začíná připadat marná a bezcílná. 
Pohání nás jen vítr a proudy, protože nemáme dodavatele paliva pro 
své  motory.  Jsme  jako  agnostikové,  kteří  věří,  že  Bůh  někde  je,  ale 
nejedná a nelze od něho nic očekávat,  takže člověk musí  jednat  sám, 
jako  by  nebyl.  Svádí  nás  to,  žít  sami  pro  sebe,  být  dobrou  partou  a 
čekat, až se tam venku něco změní. To je dobré, protože jinak bychom 
už  dávno  zešíleli  a  naskákali  přes  palubu,  jak  se  to  občas  nějakému 
monarchistovi  stane.  Doufáme  a  věříme,  že  náš  pán  jedná,  zatím 
vskrytu, někde a nějak jinak, a nám žádnou objednávku a úkol nedává, 
aby  své  skutečné  záměry  nepokazil  a  neprozradil  předčasně.  Takže 
nás  občas  na  dálku  pochválí,  naznačí,  že  o  nás  ví  a  to  je  všechno. 
Obecně se čeká na nějaké celkové a zásadní změny ve světě a čas běží 
a my  stárneme,  aniž  vidíme  cokoliv  jiného,  než  pusté moře  a  občas 
přístavy, v nichž jsou vítány lodi s náhražkovým konzumním zbožím. 
Ale žijeme ve světě zázraků, takže, kdo ví? 
  Pan předseda má pravdu, když říká, že králi je třeba sloužit, i když si 
to  král  právě  nevyžádal  a  vypadá,  že  je  mu  naše  služba  lhostejná. 

íme  osobě,  ale  řádu  věcí.  Lze  také  sloužit  Králi  králů,  což  je 
d živější vztah. Ale přece jen... Království za dobrou službu! 
 Drnek. 

Neslouž
poněku
  Honza

 



 

 
Diskuse o nástupnictví 

  Při  vší úctě k arcidomu Habsburgskému,  je  třeba  zkusit  variantu  č. 2,  tedy hledat pretendenta na  český  trůn  v 
řadách české šlechty, a v tomto smyslu to také veřejnosti přezentovat a nabízet. Myslím, že v argumentacích si bu
deme moci dovolit zpochybnovat pragmatickou sankci, nebo  jí naopak retroaktivně využít ve prospěch vymřelých 
rodů, zejména Přemyslovců a Jagellonců, jejichž potomci po ženské linii se mezi námi bezpochyby vyskytují.   
 S přáním pěkného léta  Milan Schellinger emeritní předseda Koruny České. 

* 
Vážený pane Schelingere, 
  jakkoli  chápu  nadšené  vize  odpůrců  legitimistického  postoje  větší  části  monarchistů,  pramenící  zpravidla  z 
neznalosti, z neblahých důsledků naprosté deformace a degradace skutečné české historie nacionalisticky fana‐
tickým blouzněním mnoha generací posledního století, programově obelhávaným stoupenci zvrácené  jednoná‐
rodní republikové lžidemokracie již od útlého dětství, přec mnohem raději se spolehnu na osvědčenou moudrost 
našich  předků,  kteří  chápali  skutečný  význam  silného  panovníka,  zcela  respektovaného  nejen  na  poli  vnitřní 
české politiky, ale přinejmenším stejně tak důležité vnější, nebo chcete ‐ li zahraniční politiky. Proto téměř vždy v 
české historii padla volba českého krále na příslušníka některého v Evropě významného monarchistického rodu, 
nikoli na příslušníka české šlechty, byť sebevýznamnější. Taková osoba by totiž nebyla rovnou mezi rovnými a 
její  volba by  znamenala degradaci postavení Českého království mezi  ostatními Evropskými  zeměmi. Náprava 

 tahového úpadku významu českých  zemí by měla ovšem dalekosáhlé  důsledky a náprava  stavu by byla  velmi
obtížná, pokud vůbec ještě možná.  
  Zkrátka stát není hračka, vhodná pro nezodpovědné hrátky v rukou nezralých jedinců, což velmi dobře doku‐
mentuje  současný  osud  státu,  ovládaný  samozvanou  mafií,  iluzorně  volenou  demokratickou  spodinou.  Tedy 
většinou, která byla protažena tupým školstvím českých republik a nikdy neměla potřebu si nedostatky ve vzdě‐
lání doplnit a o odpovědnosti nemá potuchy. Zejména v české a středoevropské historické faktografii. Mnohem 
raději se již tradičně utápěla v důsledně vštípené nacionalistické nenávisti a zlobě vůči všemu nečeskému a nere‐
publikovému,  alespoň  podle  jejích  představ.  A  tak  jsme  dnes  a  denně  svědky  silně  nacionálně  podbarvených 
takovýchto  emotivních  projevů,  namířených  ve  skutečnosti  paradoxně  proti  vlastním  předkům,  proti  historii 
vlastních rodin a rodů. Vždyť o nich většinou ani nemají potuchy.  
  A tak se veřejnost nezabývá téměř vůbec myšlenkou monarchismu, pro ni je to jen jakási abstraktní archaická 
dávná minulost a vůbec netuší, co by právě jí silná monarchie přinesla, jaké povznesení ve všech sférách života 
by pro ni mohla znamenat. Asi  je na místě připomenout mimořádně výrazný rozvoj průmyslu, obchodu, země‐
dělství, školství, kultury v Českých zemích za celou dobu panování kdysi nejprve Lucemburků, ale především pak 
Habsburků, který byl násilně zastaven rozbitím naší velkolepé vlasti ‐ Habsburské monarchie.  
  Kdo se ještě stále domnívá, že to byla doba úpadku, poroby a temna, je ubohý neznalý duševní chudák, kterému 
už zřejmě není pomoci. Vždyť stačí se jen dívat kolem sebe, na většinou dnes zničenou síť železnic s kdys výstav‐
ními  nádražími, mosty  a  viadukty,  na  nádherná  a  representativní  divadla,  nemocnice,  kasárna,  hotely,  banky, 
lázně... Téměř vše bylo vybudováno před r. 1918 z peněz nebo za výrazného přispění Rakousko ‐ Uherské mo‐
narchie.  
  A tak, alespoň pro mne  je vize obnovy Českého království pevně spojena s  jedním z nejvýznamnějších evrop‐
ských panovnických rodů a návrat krále na Český trůn svých slavných předků znamená jediné. Návrat legitimní‐
ho panovníka z rodu českých králů, návrat Habsburků na Pražský Hrad. A pokud i ostatní bývalé země velkolepé 
Podunajské monarchie se vrátí ke svému historickému uspořádání, je velká šance že bude opět nastolena pevná 

ropsrovnováha ev kého prostoru, na místo zhoubné snahy evropských demokratů o bezohledné ovládnutí Evropy 
ať to stojí, co to stojí. 

záchrany  českého  státu  a  českých  národů,  které  stojí  před  úplným 
je. A zítra už bude pozdě. 

  Habsburská  monarchie  znamená  naději 
zánikem. To si žel málo kdo dnes uvědomu

 Jan Mrzílek VIRIBUS UNITIS S pozdravem
* 

Ahoj Milane, 
  moc  děkuji  za  Tvůj  příspěvek  po  delší  době. Myslím,  že můj  názor  na  obsazení  českého  trůnu  je  dostatečně 
známý, přesto: 
  Myslím, že každý monarchista by měl vycházet pouze a jedině z nástupnického práva! Vždyť monarchisté jsou 
ti, kteří podporují a ucítvají  svého krále, nikoliv  ti, kteří  sami sebe staví  (nebo dokonce veškerý  lid) do pozice 

 trozhodčích v zápase o trůn. Na monarchii je vlastně pěkné právě to, že se žádný zápas o trůn nekoná, a že edy 
rozhodčích není zapotřebí. 
  K  čemu  by  pak  byla  ona  dědičnost  trůnu,  kdybychom  zároveň  uznali možnost  tuto  dědičnost  jednomu  rodu 
upřít a druhému ji přiznat? A jakým právem? A proč zrovna my? 

 



 

  Chápu, že přijetí Habsburků může narazit na problémy (i když ty s přibývající časem vidilelně slábnou, stačí jen 
pozorovat tu proměnu za posledních 15 let), ale za to přece ani Habsburkové nemohou a my také ne. Mám za to, 
že největší chybu, kterou můžeme jako manrchisté udělat, je ustupovat a souhlasit s kompromisy jen proto, aby 
zde byla (jakákoli) monarchie co nejdříve. 
  Jestliže  se našim panovníkům stala křivda, která vyvrcholila  jejich vypovězením ze  země,  tak  jediná možnost 
návratu přirozeného stavu společnosti, je tuto křivdu odčinit. Jediným způsobem odčinění je jejich návrat, všech‐
ny varianty č. "X" tuto křivdu jen nadále udržují a na ni staví. To by mělo být podle mého názoru pro každého 
monarchistu nepřijatelné. 
  Každý  si musí  sám  položit  otázku,  jestli  se  chce  prostě  jen  dožít  (jakékoliv)  korunovace,  nebo  jestli  si  přeje 
návrat spravedlnosti a normálního stavu práva. 
  Nemyslím to teď osobně, ale když mluvím s lidmi, kteří jsou příznivci různých variant č. "X", připadají mi prostě 
nedospělí. Jistě – jsou to také monarchisté, monarchista je koneckonců kdokoliv, kdo si prostě přeje krále, je to 
opravdu dost široký pojem. Ale pořád to je jako když se 17letý kluk tešil, že se po narozeninách konečně pořádně 
napije,  zatímco  ten  legitimista  se  taky  těší,  ale navíc ví,  že  taková oslava má  také nějaké následky, na které  je 
třeba myslet, a také že je potřeba si na to nejprve vydělat atp. Zkrátka – vidí to v souvislostech. 
  Teoreticky  je možné mít  samozřejmě  pochopení  pro  jiné  varianty,  na  druhou  stranu  přemýšlím,  co  horšího 

a udělat svému králi, než aktivně vystupovat proti  jeho návratu na  trůn a stále se při  tom za může monarchist
monarchistu sám označovat... 
K Hohenbergům: 
http://www.korunaceska.cz/index.php/cs/nazory/62‐uvahy‐a‐clanky/65‐mohli‐by‐hohenbergove‐usednout‐
na‐esky‐trn 
Petr Nohel 

* 
Po delší době opět zdravím. 
  Nemám nic  proti  tomu,  chápe‐li  kdo monarchismus  jako  službu  panovníkovi  či  panovnické  dynastii,  třebaže 
mně je tento postoj ‐ alespoň v současné době ‐ cizí. Já monarchismus vnímám jako službu státu ‐ vë svém kon‐
kretním  případě  službu  českému  státu.  Jinými  slovy:  dokud  se  budu  domnívat,  že  monarchistická  státní 
forma může českému státu prospět nejen co do uspořádání jeho vnitřních poměrů, ale i co do jeho mezinárodní‐
ho významu, budu monarchistou. Začnu‐li se kdy domnívat, že republikánská forma by pro český stát přece jen 
byla výhodnější, přestanu být monarchistou. Odbobný je můj postoj k abstraktnímu českému panovníkovi: dob‐
rý  český panovník je podle mne takový, který v rozsahu své působnosti dbá o naplňování zájmů českého králov‐
ství, k nimž patří i jeho mezinárodní  postavení. Českému stáu bych přál panovníka, který bude nejen připraven, 
ale také ochoten takový úlkol plnit, a to v jeho plném významu. 
  Za jednoho z největších francouzských králů je  Ludvík XIV považován jistě proto, že Francie za jeho panování  
byla nejvýznamnější mocností na evropském kontinentě (do jaké míry se o to zasloužil Ludvík osobně a do jaké 
míry předchozí vlády, toť druhá věc). I když požadovat tentýž cíl pro nevelké české království by jistě bylo nerea‐
listickým šílenstvím, příklad s Ludvíkem XIV. je pro mne alespoň částečně inspirativní. 
  Habsburkové byli z českého trůnu sesazeni, neboť přinejmenším budili dojem, že o politický význam českého 
státu ať již v jeho mezinárodním postavení či alespoň v rámci podunajské monarchie jim v podstatě vůbec nejde, 
zatímco některým  jiným částem svého  soustátí  (Rakouskému arcivévodství  a později  i Uherskému království) 
sloužili  v tomto ohledu výrazně lépe. Snahy bl. Karla o nápravu těchto věcí přišly bohužel  až v době, kdy už se 
vývoj ubíral jinými cestami. 
  Záasadní otázkou pro mne zůstává, jak se současní významní členové H‐L.dynastie staví k českému státu. Otto 
von Habsburg učinil některé vstřícné kroky a jeho osobnosti si nepřestanu vážit. Na jeho smutečním oznámení 
jsem však marně hledal zmínku, že byl též korunním princem českým (zatímco tituly arcivévody rakouského a 
korunního  prince  uhetrského  tam uvedeny  jsou).  I  kvůli  takovýmto  "maličkostem"  se  prohrávají  trůny.  Proto 

 rozptýlena nebyla. Domnívám se  totiž, že OPRAVDOVÍ KRÁLOVÉSE KE SVÉMU moje skepse bohužel  ještě zcela
RÁLOVSTVÍ HLÁSÍ. 
 S pozdravem Dalibor Pták 
K
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D rmě volebního systému: iskuse k refo

SPOLEČNOST: Ratha na hrad 3. července 2012 
aneb Předposlední prezide
ehkoť dobrým vladařem  je býti   třeba lidem nic nedal   rádi budou jeho  jméno ctíti   za to, že  jim nic nevzal 

ntská volba…? 
L
(Karel Havlíček – Borovský). 
 
  Do přímé volby prezidenta Republiky české zbývá ještě nějaký čas a kdoví, jak to s nimi vůbec dopadne; za‐
tím však stojí v čele všech průzkumů jako neotřesitelný miláček lidu pan Jan Fischer. Mohli bychom se tázat, 
co tak znamenitého ten muž předvedl, což by ovšem byla špatně položená otázka. Někdejší úřednický premiér 
pan Fischer nepředvedl dohromady nic, čímž právě se v očích lidu kvalifikoval co nejvhodnější nápadník stol‐
ce prezidentského. Věru,  lehkoť prezidentským kandidátem býti,  třeba  se ničím  zvlášť nevyznamenal,  rádi 
budou lidé jeho jméno ctíti za to, že nic vysloveně nezvoral. Jaký´s to byl věštec, Karle Havlíčku!  
  Jinak má přímá volba aspoň tu přednost, že  je s ní veseleji. Dokud měly monopol na  jmenování kandidáta 
partaje, byl výběr ze dvou nebo ze tří, což bylo nudné; nyní však se jich hlásí celé hejno, z partají i mimo ně, a 
co chvílí přibývají další. Už vystoupiv z manažerského zástění ohlásil svou účast pan Dlouhý, už i podkomoří 
Jakl se dal slyšet, že by tedy udělal národu tu milost a vzal na sebe tíži úřadu prezidentského, a ani to nemusí 
být všeho zájmu konec, jistě je dost dalších, kteří by byli hotovi k oběti pro vlast, jen jim vrozená skromnost 
zatím nedovolila se vyjádřit. Docela se těším na den volby, může s ní být legrace jako na fotbale. Pouze před‐
poklad,  že přímá volba vynese do hodnosti nejvyšší osobu  státnicky moudrou, důstojného  reprezentanta v 
zahraničí a nestranného usměrňovatele politky domácí, se projevil býti iluzorním. Ne, unáhlil jsem se, výběr 
není velký, jen zájemců je spousta, což je rozdíl. Zkusme provést inventuru a vizme. 
  Kdybych mohl hodit na váhu svůj hlas, jako že co příslušník zrádné emigrace nemohu, udělil bych jej pánu ze 
Schwarzenbergu a na Orlíce. V celé sbírce figur a figurek, deroucích se jedna přes druhou na hrad pražský, on 
jediný skýtá záruku, že by se zhostil role hlavy státu s… ne, s úspěchem asi ne, ten není za daného stavu věcí 
snad ani myslitelný, ale aspoň důstojně, bez ostud a skandálů. Světa znalý a světu uvyklý nepůsobil by v za‐
hraničním styku  jako vyjevenec  se  slámou za ušima;  rovněž pero  k podpisu mezistátních dohod by nebylo 
nutno před ním uvazovat na řetízek. Je správcem rozsáhlého rodového majetku v tu‐ i cizozemsku; i lze dou‐
fat, že by ve svém úřadu neviděl odrazový můstek k rychlému zbohatnutí jako ten, kdo se právě vyzul z prole‐
tářských  bot.  A  co  hlavního,  jsa  údem  starého  a  významného  šlechtického  rodu pojímal  by  svůj  úřad  jako 
nadosobní  závazek nikoli  tomu či onomu politickému směru, nikoli  zájmům a hašteření  tohoto pomíjivého 
času, nýbrž zemím Koruny české v jejich tisícileté kontinuitě, kterýžto vztah se proletarizací posledního stole‐
tí z politiky vytratil a bylo by naléhavě třeba jej znovu nalézt. Jenže to všechno bude panu Schwarzenbergovi 
nejspíš málo platné,  jelikož vstupuje do soutěže o hradčanský stolec  jako zástupce  jedné z partají; a kdyby 
dnes sám archanděl Gabriel, se do řečené soutěže hlásil obtížen Kainovým znamením partajníka, voličský lid 
ho s posměchem a pohrdáním smete.  
  Pakli by Karel ze Schwarzenbergu o můj hlas nestál, ještě by byl v mém osobním výběru pan Tomio Okamu‐
ra, muž bystrý a smělý, nebojící se vyslovit, co si ostatní myslí také, ale nechávají si pro sebe. Ještě by se musel 
vyvrbit;  nicméně  se mi  zdá  být  ducha  samurajského,  podřizujícího  vlastní  zájem  službě  lennímu  pánu,  za 
dnešních okolností domovské zemi. Leč ani on se pravděpodobně hlavou státu nestane; i doufejme, že prohru 
nepochopí jako ztrátu cti, již je nutno zahladit rozpáráním břicha mečem wakizaši. Byla by ho škoda; jeho pří‐
ležitost může  teprve přijít,  až čas pohltí  taktiky a vykutálence. Pročež sayonara, Okamura‐san, a nedejte se 
otrávit, jako tolik schopných lidí před vámi. 
  Dosud favorizovanému kandidátu Janu Fischerovi se poslední dobou mocně tlačí na záda Miloš Zeman… nu, 
mínil bych, že jednoho prognostika bylo na hradě pražském dost. Řečeno parafrází na trojského kněze Laoko‐
ona, nevěřím nikomu, na kom lpí odium Prognostického ústavu, i kdyby se mu ústa vtipnými bonmoty jen tak 
nadouvala. Těší se dobrý lid český, že když nic jiného, byla by s jezevcem z Vysočiny aspoň sranda; obávám se 
však, že by milému lidu záhy zmrzl pobavený úsměv na rtech, a ne‐li celému, pak přinejmenším té části, která 
nestojí o přimknutí k slovanskému dubisku, jak k tomu nepřehlédnutelně směřují absolventi oné dodnes zá‐
hadné  líhně  talentů. Projevil  se pan Miloš Zeman  jako muž arci  schopný, bohužel všeho schopný;  i nečekal 
bych na další důkazy jeho schopnosti, být českým voličem. Totéž, byť v nižší míře, se týče dalšího ptáčete z 
téhož hnízda, pana Vladimíra Dlouhého; také on výborně ovládá umění říkat lidem, co chtějí slyšet, neklamná 
to předzvěst průšvihu. Ti ostatní… ptáci šediví, navzájem zaměnitelní, nevoní, nesmrdí, řekl by pan Načera‐
dec,  kdybys  do  telefoního  seznamu prst  namátkou  strčil,  nikoho  příliš  jiného  nenahmátneš.  Kdybych  směl 
doplnit ten rozpačitý seznam někým opravdu výrazným, jmenoval bych paní Lenku Bradáčovou, ženskou jako 
meč, vzbuzující naději, že by dovedla být českou obdobou Margaret Thatcherové. Ledaže by jí byla s takovým 
nadáním škoda pro ozdobnou  funkci hradního pána; mnohem raději  bych  ji viděl  tam, kde padají  skutečná 
rozhodnutí, za předsednickým stolem Strakovy akademie.  

 



 

  Ale když tedy ne paní Bradáčová, co takhle její klient, sám přeslavný doktor David Rath? Pouvažujte, než si 
začnete činit kroužky prstem na čele: má pan doktor Rath všechny předpoklady pro  funkci prezidenta této 
republiky,  ne‐li  přímo  stát  se  tatíčkem  národa.  Je  to muž  vysoce  inteligentní,  politicky  obratný,  jak  svědčí 
mnohé jeho obratné obraty, výmluvný řečník, i když drobátko hulvát, ale snad by mu jeho poradci řekli – rač‐
te prominout, pane prezidente, ale nechte těch sprosťáren, nejsou hodny vašeho důstojenství. K tomu je do‐
mýšlivý, ješitný, samolibý, sám sebe na střed všehomíra mající, kdyby navíc prokázal potřebnou dávku msti‐
vosti – co hlava státu by měl v tom ohledu jinačí možnosti než krajský hejtmánek – stačilo by mu už jen při‐
ozdobit vrchní ret knírkem a osvojit si huhňavý hlas, a byl by v řadě českých, potažmo československých ná‐
rodních tatíčků už třetím týchž kvalit. Třeba by mu ještě na Loretánském náměstí pomník postavili a jméno 
do ústavy vepsali.  
  Současný držitel titulu prezidentského měl svým způsobem štěstí; naschválů a ostud nadělal sice dost, po‐
staven však do relativně stabilní doby neměl příležitost provést něco opravdu fatálního. Časy však přituhují a 
nelze vyloučit, že dějiny chystají na vítěze prezidentské volby zkoušku,  jaké byl vystaven onen v ústavu ve‐
psaný státník, byť  i  jiného druhu. A – zůstaňme u obskurní představy, že by se vítězem měl stát pan David 
Rath ‐ selže v ní stejně jako on, jejž Laurence Steinhardt, velvyslanec USA za dnů Vítězného února, ohodnotil 
takto: Ve velkých krizích se Beneš projevil jako malý člověk. Neboť co jiného lze čekat od osoby vysoké inteli‐
gence, již však rozplýtvává v obdivných tancích kolem vlastní modly. Snad jen že by na rozdíl od prezidenta 
Beneše neskončila spolu s veleknězem sebelásky dr. Rathem i veškerá samostatnost česká, nýbrž přišlo ještě 
něco poté. Zda lepšího, nechť posoudí každý sám.  
  Ale dost už, nechme Ratha Rathem, ať je mu v té litoměřické base dobrého zdraví přáno. Je podobno pravdě, 
že než doběhne další prezidentské pětiletí, poklesne reputace stavu politického v národě českém, už takhle 
horší než bídná, k samému dnu. S ní i reputace onoho pána, jehož posláním je pronášet o Novém roce mudro‐
slovné projevy a po zbytek roku udělá lépe, když se do ničeho moc neplete. Nebyl bych tudíž překvapen, kdy 
se otrávený  lid začal ptát… k čemu vůbec potřebujeme prezidenta, kdyby hrom na koze  jezdil? Nešlo by  to 
stejně utahaně i bez něj? Beztak je skutečnou, výkonnou hlavou státu premiér; neobešli bychom se bez této 
okrasné pentličky? Nu, sám bych řekl. Máme ale na kopečku nad Vltavou ten hrad a byla by škoda, kdyby měly 
v  jeho komnatách už  jen  šramotit myši  a pavouci,  nějakého nájemníka by bylo  třeba. Osoby  respektované, 
přirozené autority nad partajním hašteřením stojící, v tradici zakotvené, pravomocí nevelkých, ale velké mo‐
rální síly… ať to povím naplno, osoby královské. Ti, kdož stále ještě pokládají republiku za cosi pokrokového, 
zatuchlým monarchiím nadřazeného, se teď do mě mohou pustit, avšak posuďme: 
  V podivuhodné shodě, již jako by nastražila sama Prozřetelnost, připadá přespříští volba hlavy státu na rok 
2018. Stoleté výročí vyhlášení Republiky československé, pak česko‐slovenské, pak na šest let žádné, pak čes‐
koslovenské socialistické, pak znovu česko‐slovenské, v přítomném čase už jen české… věru, obzvláštní stá‐
lostí se ten útvar nevyznamenal. A neosvědčil se sám princip republikánský, což po stu letech už lze bez všech 
omluvných kliček připustit. Porovnejme stav země i jejích obyvatel v roce osmnáctém s tím, v němž se nachá‐
zí nyní: politický systém v rozkladu, prokorumpovanost kam oko pohlédne, veřejná moc přesouvající se zvol‐
na, leč nezadržitelně z rukou volených zástupců k nevoleným šíbrům, třetina obyvatelstva ve vyhnanství, dal‐
ší desetitisíce v emigraci, rozsáhlé plochy někdejších Sudet dosud se nevzpamatovavší z pohromy roku 1945 
a bůhví, vzpamatují‐li se kdy vůbec, skepse, nevíra, pocit bezmoci… zvi to pokrokem, kdo chceš. Nedomnívám 
se zajisté, že by obnovení tisícileté tradice koruny svatováclavské v tu ránu vyřešilo všechny zmíněné těžkos‐
ti; jsem si však téměř jist, že znovuuvedení krále na opuštěný trůn předků by navrátilo do země úctu. Vědomí 
vyššího principu, jímž není pouhé naplnění materiálních potřeb, vědomí kontinuity, onoho mystického pouta 
žijících s generacemi odešlými i dosud nezrozenými, a v delším časovém rozmezí bohdá obnovu morální.  

. Nikoli krásné sny, ale výsledky platí. A  je málo tragičtějších chyb, 
ž nepřiznat si selhání.  

Sta  let nezdařeného experimentu  je dost
jichž se může dopustit jedinec i národ, ne
 L. Frýbort, Hannover, 1. července 2012   

 
* 

Meritokratický volební s stém (dodal Radim Špaček)  y
   

Meritokratický volební systém vychází z následujících zásad: 
 ěvku, který přinášejí 1. míra ovlivnění chodu státu  jednotlivými občany by měla být úměrná  jejich přísp
rozvoji společnosti, 

2. zákonodárná činnost parlamentu by měla být oddělena od jeho činnosti kontrolní, 
3. pro zastávání funkcí ve státní správě, samosprávě i volených orgánech by měly by být stanoveny kvali‐

fikační požadavky nezbytné pro plnění povinností s těmito funkcemi spojených.  
Následující bodůodstavce přinášejí model možného promítnutí této zásady do volebního systé
mu České republiky. Toto promítnutí vyžaduje poměrně značnou reformulaci nejen volebního systé‐
mu, ale i rolí jednotlivých ústavních orgánů. 

 



 

I. Poslanecká sněmovna 
ROLE: 

ká sněmovna bude schvalovat veškeré zákony, včetně zákonů ústavních. U ústavních zákonů Poslanec
bude možné veto kvalifikovanou většinou Senátu. 
VOLBY: 
Volby do poslanecké sněmovny budou probíhat na základě proporcionálního volebního systému s tím, 
že voliči budou mít různé počty hlasů. Počet hlasů voliče se bude v průběhu života měnit a bude se ur‐
čovat následovně: 

  1. Při  narození  občana  ČR  získají  jeho  rodiče  jeden  hlas  navíc  (je  na  jejich  dohodě,  kdo  z nich  ho  bude
uplatňovat). 

2. Př , získá nový dospělý svůj první hlas. Rodičům (tomu z nich, který hlas uplatňu‐
je)
i dovršení 18 let věku

• 
 bude hlas navíc ponechán za podmínky, že  

ro nezletilé, 
dítě dožilo věk 21 let, 

• do tohoto věku nebylo soudně trestáno nebo umístěno v nápravném zařízení p
• dítě s tím bude souhlasit. 
Pokud alespoň jedna z těchto podmínek nebude splněna, jim bude hlas odebrán. 

3. Všem  občanům  bude  vedeno  „saldo  vůči  státnímu  rozpočtu“  na  kterém  se  budou  evidovat  na  jedné 
straně všechny dávky a příspěvky, které občan ze SR obdrží, na druhé straně daně z příjmu fyzických 
osob, které občan odvede, a daně z příjmů právnických osob, které budou v přímém vlastnictví občana 

roz‐(vážené  jehopodílem  na  společnosti).  Po  dosažení  určitého  limitu  kladného  salda  vůči  státnímu 
počtu (třeba 10 mil. Kč) získá občan další hlas, při dosažní 20 mil. Kč další hlas a tak dále a dále. 
V případě, kdy s postupem času saldo opět pod určenou hranici klesne, bude mu hlas opět odebrán. 

 h ČR,  které zahrnují nasazení ži‐4. Volební hlas bude možno získat účastí na bojových misích ve prospěc

 
vota. Doba se na misích bude sčítat, za každý rok služby bude 1 hlas. 

5. Zisk volního hlasu bude spojen s některými státními vyznamenáními.  
 o odebrání všech hlasů navíc (a ponechání tedy jednoho základního hla‐

 tresty i odebrání hlasu základního.  
6. S některými tresty bude spojen

su), s některými zvlášť těžkými
7. Maximální počet hlasů bude 6. 

Pozn.: Systém by tedy měl fungovat takto:  
1. Když se člověk narodí, získá jeden hlas. Do doby jeho plnoletosti s ním budou nakládat jeho rodiče. Až do

vrší 21 a zůstaneli bezúhonným občanem, rodičům bude hlas ponechán. S rostoucím počtem „slušně vy
chovaných dětí“ (budoucích daňových poplatníků) bude tedy rodičům narůstat počet hlasů. 

2. Podle toho, jak bude občan přispívat do nebo čerpat ze státního rozpočtu, bude mu narůstat (a časem opět 
ubývat) počet hlasů. 

3. Další hlasy budou za nasazení život v misích organizovaných státem. 
4. Jako výjimky je možné přidávat hlasy za odměnu (státní vyznamenání) nebo ubírat za trest.  
5. Hlasy za děti, za pozitivní saldo do státního rozpočtu, a účast v misích vyznamenání se budou sčítat, bude 

ale existovat horní hranice 6 hlasů. 

* 
 
  Text  je brilantní, vyznění ale směřuje  jednoznačně k sebevraždě čtenářově. Lepší  jsou texty, které alespoň 
dávají naději, která je v tomto případě v následujícím: Republikánská klasická demokracie je mrtva, nejen v 
české džamahíriji. Souhlasím s tím, že obyvatelé zemí Koruny české, systematicky zbavovaní podstatné části 
svých elit a po otrávení těch zbylých, se skládají převážně z tupého davu bez zájmu o politiku. Protože si ne‐

itikou  se  živí  většinou  jen  ti umíme  vybrat  své  vládce  v  obyčejných  volbách  (ostatně  kde  vybírat,  když  pol
průměrní a nemorální), máme vládce, kterým se právem vysmíváme a neuznáváme jejich autoritu.  
  Stejně tak zajisté dopadne tzv. přímá volba náčelníka kmene. Věc má ale řešení: 
1 ‐ omezení volebního práva ve všech volbách (např. vyloučením všech příjemců sociálních dávek, nebo da‐
ňovým censem, či vyloučením státních zaměstnanců, vojáků a policistů), 
2 ‐ odmítnutí republikánské státní formy a když to nejde tzv vpřed, pojďme tedy "vzad": obnovme dědičnou 
monarchii, žádné další prezidenty, monarchii spolupracující s ostatními evropskými monarchiemi i republi‐
kami. Krále vybaveného kontrolními pravomocemi nad politiky, naprosto nezávislého na politicích, neodvola‐
telného. 
  Pokud Vám to připadá absurdní ‐ nuže, zkuste si to vážně představit a uvidíte, že to je možná záchrana naší 
země (vyhýbám se slovu národ,  tak zdiskreditovanému). Lid by  ještě naposledy přímou volbou ovlivnil  zá‐
sadní věc ‐ schválil by tento převrat. Od té chvíle by mohl volit pouze poslance parlamentu a část senátorů, ve 
volbách osobností, nikoli partají. A dost. Reakce stávající věrchušky lze předpovědět ‐ no a co. Čím víc by řvali, 
tím víc lidí by možná souhlasilo. Představte si, že byste byli Konzervativní strana Českého království ‐ no není 
to skvělá perspektiva ? ! 

 



 

  My bychom k Vám vstoupili, pro
 Jan E. Bárta, člen Koruny České 

tože obnovením monarchie naše existence skončí. 
 

* 
 
Milý Jene, 
  mám  jedinou  poznámku.  S myšlenkou na  omezení  volebního  práva  bychom měli  zacházet  velmi  opatrně. 
Přesně to nás může umístit mezi extrémistické organizace. Co by s tím udělala média, si lze snadno představit. 
Já sám proti té myšlenkce nic nemám. Jde o to, že pokud je dnes politika vydávána za výsledek libovolného 
chtění většiny a toto chtění může být a je manipulováno, pak žádná demokracie neexistuje. Vládne prostě ten, 
kdo má prostředky k masové manipulaci většiny a podsouvá jí různá chtění i nechtění, která pak ona většina  
svobodně prosazuje volbami. Základní problém není v tom, aby nevolila většina (která bude vždy málo infor‐
movaná), ale v tom, aby politika nebyla utvářena jen libovůlí chtění (jak říká Pepa Štogr). Do politiky je třeba 
vrátit onen rozměr zápasu mezi hodnotami, principiálně mezi dobrým a zlým. Tím bude politice vrácen i ob‐
sah a závažnost, aby to nebyl jen zápas mezi chtěním jedněch a chtěním druhých. 
  Například by mělo být řečeno, že právo volit má mít jen ten, kdo prokáže, že mu na celku a na společném (na 
polis) záleží víc, než na tom svém osobním. Rozhodně bych nechal volit vojáky a policisty, protože jsou pří‐
kladem toho, kdo pro společné zájmy nasazuje i život. Určitě bych ale nenechal volit kriminálníky a každého, 
kdo má záznam v trestním rejstříku. Také bych z voleb vyloučil každého, kdo od státu bere více, než mu dává. 
Toto jsou jednoduše akceptovatelné principy. Před tím by se ale muselo uznat, že svoboda není nic neomeze‐
ného,  že  stát  je  instituce, která má za úkol  chránit maximální možnou míru svobody svých občanů a proto 
musí v určité míře svobodu omezovat. Pak by se rozvinula debata o tom, co  je prospěchem státu a občanů, 
jaká míra  svobody  vede  k  dobrému  a  jaká  ke  zlému  výsledku.  Ale  naformulovat  to  tak,  aby  bylo  jasné,  že 
chceme prospěch pro všechny slušné lidi, aby nám někdo neomlátil o hlavu, že bouráme základní axiomy de‐
mokracie a revolučními předky vydobyté svobody, to bude velký problém. Neudělejme chybu hned na začát‐

chtělo klást otázky a požadavky tak, aby sama většina dospěla k závěru, že neomezené volební 
sl. 

ku. Spíše by to 
právo je nesmy
 Honza Drnek.  

* 
 
  Vážení a milí Radime a  Jene, musím říci, že si velmi  libuji,  neboť tato debata  je konkrétní, bez rozvleklých 
kliček a předvádění vlastní chytrosti. Tak to má být a jsem rád, že jsem ji částečně vyprovokoval. Pokud by‐
chom dokázali jakousi syntézu textů Hofhanzl, Drnek, a text od Radima, měli bychom velmi dobrý bod k dopl‐
nění (upřesnění) našeho programu. Osobně bych měl trochu problém jedině s bodem 3, který význam velkých 
prachů až příliš zvýrazňuje. Omezil bych tento typ zvýhodnění na max. 3 hlasy (?), protože jsa miliardářem 
(pokud ty prachy mají  jako svoje soukromé, což vlastně asi tak nebude), můžou dosáhnout maxima 6 hlasů 
bez dalších zásluh. Velmi by mne zajímal názor Václavův předsedův, pana Nohla a právníků. 
  Potud volební systém, předpokládám, že by se vztahoval  i na nyní aktuální  (z hlediska našich projektů na 
hlavu  státu).  K  organizaci  vlastního  průběhu  volby  hradního  šaška mám  dost  času,  leč  pracujme  na  tom! 
Vivat Rex! Jan E. Bárta 

* 
 
"Pánové, 
  text Radimova kamaráda je dobrý, ale chce to promyslet. Proto jsem chtěl dělat po odchodu platformy něja‐
ké debatní setkání. Myšlenku na proporcionální počty hlasů udělovaných voličům jsem měl už dříve i já a po‐
važuji ji za dobrou. Chce to jen nějaké pojistky, aby nějaká mocenská skupina, která zrovna ovládne mecha‐
nismus udělování hlasů, nenandala svým osvědčeným voličům nějaká vyznamenání a nezvýšila si  tak počet 
hlasů apod. Musela by být ošetřena nezávislost mechanismu přidělování hlasů, aby se nestal nástrojem mani‐
pulace voleb. V oblasti daňových a majetkových censů je dnes téměř nemožné zjistit, kdo vlastně co vlastní a z 
čeho tedy platí daně. 
  Rozhodně bych zachoval myšlenku Horní komory parlamentu, kde by poslanci byli jmenováni panovníkem. 
Právě  tato  komora  by  mohla  vytvářet  různé  kontrolní  komise  a  byla  by  jednopzněčně  nástrojem  
panovníka. Tak bychom se vyhnuli různým tajným královským vyšetřovacím službám, které by z krále dělaly 
policajta. 
  K  současné  organizaci  strany,  respektive  předsednictva:  Měli  bychom  mít  alespoň  náznak  toho,  co  mají 
ostatní  strany,  tedy vytváření stínové vlády. Zkoušeli  jsme  to  komisemi, ale  ty nejsou moc aktivní. Napadlo 
mne, že předsednictvo by mělo být složeno z předsedů těchto resortních komisí a ti by skládali účty přímo na 
předsednictvu, což by je nutilo přicházet na předsednictvo s nějakými výsledky a nápady. Předsednictvo by 

 



 

 

tak bylo rozděleno na resorty a ty by produkovaly návrhy na usnesení (jako ministerstva produkují návrhy 
zákonů). Je to ale jen nápad. 
  Dále mne napadlo, že bychom potřebovali nějaké usnesení k důchodové reformě, udělané stejně  jako to k 
církevním  restitucím.  To  znamená  opřené  o  rozsáhlejší  materiál  s  výčtem  a  historií  všeho,  co  v  této  
oblasti proběhlo v minulosti. Mám na mysli například zrušení státního důchodového  fondu Klausem v roce 
1993  a  převedení  obrovských  částek  naspořených  lidmi  za  celá  desetiletí  na  sanaci  bank,  které  pak  byly  
prodány zahraničním bankám apod. Aby z toho vyplynul konkrétní návrh na obnovení státního fondu s ús‐
tavní  pojistkou  nedotknutelnosti  kteroukoliv  vládou  apod.  Aby  bylo  jasné,  že  další  pilíře  jsou  nesmysl  
a  pravděpodobně  podvod.  Nechci  tě  zaměstnávat,  Radime,  ale  tohle  bys  asi  nejspíš  umněl  udělat  ty. 
Neměli bychom komentovat prohlášením každou mouchu, která přeletí ve vládě, ale měli bychom mít takové, 
materiálem a chronologií podložené prohlášení ke všem hlavním a dlouhodobým a principiálním causám. To 
by měli iniciovat předsedové komisí v předsednictvu. Václav by potom fungoval jako předseda vlády, což by 

yl v obraze a celé by nám to dodalo realističtější tvář. Snadněji by se pak tvořily volební pro‐

 

ho nutilo, aby b
gramy apod. 
 Honza Drnek.  

* 
 
  Je nejvyšší čas v této záležitosti něco udělat. Můj návrh na způsob volby prezidenta rovněž zapadl. Navrhoval 
jsem, abychom do volebního lístku doplnili text, na kterém se dohodneme (např. nevolím prezidenty, žádám 
návrat českého krále) a takto upravený lístek vhodili do urny. Samozřejmě, že bude neplatný, ale pokud v ce‐

arkrabství objeví sčítací komisaři shodný text, budou se tím třeba zabývat i mé‐
ysme na Generálním sněmu měli tuto záležitost projednat a použít.  

lém Království, Vévodství a M
ia, což je úmysl. Myslím, že b
IRIBUS UNITIS, Josef Trlica 
d
V
 
 
Zpráva od čtenáře a předplatitele časopisu TE DEUM 
  Vážení přátelé, 
  Tato zpráva se týká všech katolíků, kteří si uvědomují tíživou situ‐
aci katolické víry naší doby. Není určena pouze katolíkům, kteří  si 
již  plně  uvědomují,  že  jen  katolická  tradice  je  projevem  oné  víry 
předků,  která  má  být  Katolickou  církvi  držena  a  předávána,  ale 
všem  ostatním,  kteří  k  tomuto  poznání  směřují  a  mají  k  tradiční 
katolické víře příznivý vztah. 
  Jistě víte, že na českém trhu existuje pouze jeden katolický časopis, 
který vyjadřuje víru předků způsobem, jak byla vždy Církvi hlásána. 
Je řeč o časopise TE DEUM. Možná si mnozí z Vás myslí, že za tímto 
dílem  stojí  jakýsi  velký  investor,  ale  není  tomu  tak.  Tento  časopis 
vznikl ze zdola z aktivity horlivě věřících lidí a jeho existenci držíme 
my sami. Katolíci si  jej mnohdy mezi sebou půjčují a vůbec si neu‐
vědomují, že jeho existence je bytostně závislá na stálých předplati‐
telích.  Aby  se  tento  časopis  mohl  dál  produkovat,  musí  mít  mini‐
málně  1200  stálých  předplatitelů,  bude‐li  jich  více,  bude  se  i  dál 
rozvíjet. V této chvíli je stálých předplatitelů cca 800, přičemž jej čte 
mnohem více lidí než je tento počet. Pokud srovnáte výši předplat‐
ného s jinými časopisy, tak předplatné časopisu Te Deum je skuteč‐
ně  nízké,  když  uvážíte,  jak  zajímavý  obsah  dostáváte  do  rukou  a 
který  prostě  jinde  nenajdete.  Navíc,  kdyby měla  redakce  časopisu 
vyplácet honoráře  za  zveřejněné  články,  tak  tento časopis  zanikne 
přes noc. Všichni naši „mudrlanti“, co tak rádi mudrují nad krizí Církve a světa obecně, by si měli uvědomit, že 
pokud nejsou schopni ani podržet toto periodikum tak směšnou částkou, tak tímto mudrováním nic nevyřeší 
a nic neposunou. Já sám jsem našel cestu ke katolické tradici díky poslední etapě existence časopisu Katolický 
report a existenci portálu Katolík revue. Nebýt těchto zdrojů informací a lidí jako je např. Michal Semín, od‐
padl bych od katolické víry, protože onen současný level existence Katolické církve je prázdným emocionál‐
ním výronem zmatení a normálního pravdu hledajícího člověka ubije. 
  Na závěr Vás všechny chci vyzvat, abyste konečně přistoupili k činu. Udělejte něco skutečně reálného. Jsme 
přeci na  jedné  lodi, čelíme velkému tlaku a potřebujeme se navzájem.  Jestliže nepochopíme, že každý z nás 
může něco učinit právě teď, alespoň si předplatit časopis Te Deum, který je tady pro nás, tak jsme prohráli. 
Jak se asi budeme pak chovat v přímém pronásledování, které zažili první křesťané a po nich mnozí další? 
In Christo David Hibsch (Ostrava) 
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Jak předplatit TEDEUM: 
Klasicky poštou: Te Deum, Bohuňovice 15, Okr. Svitavy, 570 01 
Elektronickou poštou: platbyTD@email.cz  
Přes SMS: (+420) 608 025 982, BEZPLATNĚ (+420) 608 025 982  

 předplatné a distribuci zařizuje: sl. SadloňoPro Slovenskou republiku vá E‐mail: sadlonova@lkpermanent.sk  
Předplatné na rok pro ČR
Viz též 

: 390 Kč, Předplatné na rok pro SR: 15 euro 
Te Deum na webu
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